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Závěr velkého večera a  závěrečné titul-
ky „Děkujeme, Poličko!“ na plátně. Poslední 
minuty slavnostního promítání fi lmu Můj 
život s  Bohuslavem Martinů patřily bonu-
sovému sestřihu záběrů, zejména z  řad 
poličských herců, které se do fi lmu nevešly. 
Mnoho lidí v sále díky fi lmu prožilo večer pý-
chy na to býti „Poličákem“ a možnosti žít ve 

Děkujeme, Poličko!
Premiéra fi lmu o B. Martinů byla plná emocí

městě s tak silným géniem loci. Byl to večer 
plný emocí, silných zážitků, nádherné hudby 
Bohuslava Martinů, ale i  vtipu a  krásných 
setkání. Slavnostní poličská premiéra fi lmu 
o  životě našeho slavného rodáka proběh-
la, za účasti tvůrců fi lmu, v úterý 26. října 
v nabitém sále Tylova domu v Poličce. 

Na jaře tohoto roku natáčela Česká tele-

Vážení a milí 
spoluobčané,

dovolte, abychom Vám a  Vašim blíz-
kým popřáli klidné a  spokojené prožití 
vánočních svátků.  Do nového roku 2022 
Vám přejeme pevné zdraví, mnoho štěs-
tí, lásky a naděje.

Jaroslav Martinů, starosta
Pavel Štefka, místostarosta

Vážení spoluobčané, 
přeji Vám šťastné a  spokojené vánoční 

svátky, užijte si, pokud možno v klidu a zdra-
ví, jedno z nejkrásnějších období v roce. 

Každý rok se naše město snaží toto ob-
dobí zpříjemnit instalací tradičního vánoč-
ního stromu na Palackého náměstí. Chceme 
vždy velmi zodpovědně vybrat ten nejhezčí, 
nejzelenější, nejkošatější, prostě ten „nej-
vánočnější“ strom. A samozřejmě se každý 
rok setkáme s tím, že se některým tato vol-

Adventní pozdravení 
ba nezamlouvá. Skutečností je, že vánoč-
ních stromů přijatelných parametrů není na 
výběr mnoho a bohužel nerostou v našich 
lesích. Vždy je nutné vybírat z velmi omeze-
ného počtu vytipovaných stromů, solitérů, 
určených ke kácení, které je vynuceno jejich 
zdravotním stavem anebo bezpečnostními 
důvody. Věřím, že ten náš letošní tradiční 
vánoční strom, netradičně borovice, větši-
nu z vás potěší. 

Pavel Štefka, místostarosta 

vize v Poličce některé scény z fi lmu Můj ži-
vot s Bohuslavem Martinů. Režisér snímku 
a spoluautor scénáře Jakub Sommer se pro 
fi lm inspiroval stejnojmennou knihou skla-
datelovy manželky Charlotty. Film vznikl 
v České televizi v  koprodukci s  rakouskou 
televizí ORF a  Nadací Bohuslava Martinů. 
Slavnostní premiéra fi lmu proběhla v rám-
ci 58. ročníku Mezinárodního televizního 
festivalu Zlatá Praha 24. září 2021. Druhá 
slavnostní premiéra se uskutečnila, kde jin-
de než v rodném městě skladatele. Televizní 
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Zastupitelstva města 
4. listopadu 2021

RM schvaluje uzavření pojistné smlouvy – 
sdružené pojištění vozidla č. 8175736228, 
3665252119 a  3657867813 s  Generali 
Českou pojišťovnou, a. s., se sídlem Praha, 
s platností ode dne 26. 11. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o nájmu 
bytu zvláštního určení č. 103, o  velikosti 
1+kk s příslušenstvím, v I. NP v DPS „Penzi-
on“ Polička, se sídlem Polička, s nájemcem 
na dobu určitou, a  to na 1 rok od 1. 12. 
Výše měsíčního nájemného činí 1 211 Kč. 

RM schvaluje navýšení ceny základních 
činností – úkonů pečovatelské služby dle 
přiloženého ceníku úhrad, příspěvkové or-
ganizaci DPS „Penzion“ Polička, se sídlem 
Polička, s účinností od 1. 1. 2022. 

RM schvaluje uzavření dodatků ke smlou-
vám o  zprostředkování burzovních komo-
ditních obchodů se společností FIN-servis, 
a. s., se sídlem Kladno. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o dílo na 
akci „Oprava LC Žižkov – Pustá Kamenice 
(závora) a oprava lesní vývozní cesty Králo-
vec“ se spol. LTM Litomyšl, s r. o., se sídlem 
Litomyšl. 

RM schvaluje záměr zpracování Ročenky 
města Poličky za rok 2021 a Kontaktníku. 

Usnesení
přijatá na 24. schůzi 
Rady města 
15. listopadu 2021

Zpracováním pověřuje Ing. Naděždu Šaue-
rovou. 

RM schvaluje objednání grafi ckého zpra-
cování, tisku a  roznosu Ročenky 2021 
a Kontaktníku u spol. TISKÁRNA POLIČKA, 
s r. o., se sídlem Brno. 

RM schvaluje výplatu mimořádných od-
měn ředitelům příspěvkových organizací na 
úseku kultury dle důvodové zprávy. 

RM schvaluje výplatu zálohy na roční od-
měnu pro rok 2022 řediteli DPS „Penzion“ 
Polička. 

RM schvaluje smlouvu o zajištění odborné 
bakalářské praxe (stáže) s  Universitou To-
máše Bati ve Zlíně, fakultou logistiky a kri-
zového řízení, se sídlem Uherské Hradiště. 

RM schvaluje ukončení smlouvy o nájmu 
služebního bytu v Mateřské škole Čtyřlístek 
Polička. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o dílo na 
veřejnou zakázku „Zpracování lesní hospo-
dářské osnovy pro zařizovací obvod Polič-
ka“ s vybraným dodavatelem ING-FOREST, 
s. r. o., se sídlem Dvůr Králové nad Labem. 

RM schvaluje změnu Organizačního řádu 
MěÚ Polička spočívající ve změně organi-
zační struktury v  rámci odboru vnitřních 
věcí. 

RM schvaluje uzavření smlouvy o  vy-
mezení práv a povinností mezi centrálním 
zadavatelem a  pověřujícím zadavatelem 
na pořízení nové cisternové automobilové 
stříkačky pro SDH Polička s Ministerstvem 
vnitra – Generálním ředitelstvím Hasičské-
ho záchranného sboru ČR, se sídlem Praha. 

ZM volí za členy návrhové komise Ing. 
Štěpána Vlčka, pana Radima Totuška a Mgr. 
Jana Matouše. 

a/ ZM schvaluje prodej části pozemkové 
parcely č. 5537/54 o výměře 234 m2 v k.ú. 
Polička dle důvodové zprávy jednotlivým 
vlastníkům bytových jednotek v  domě č. 
p. 1085, ul. Modřecká. Kupní cena činí 200 
Kč/m2 a  kupující uhradí veškeré náklady 
spojené s převodem nemovitosti. 

b/ ZM schvaluje prodej části pozemkové 
parcely č. 5537/54 o výměře 234 m2 v k.ú. 
Polička, dle důvodové zprávy jednotlivým 
vlastníkům bytových jednotek v domě č. p. 
1088, ul. U Vlečky. Kupní cena činí 200 Kč/
m2 a kupující uhradí veškeré náklady spoje-
né s převodem nemovitosti. 

ZM schvaluje prodej pozemkové parcely 
č. 61/1 o výměře 31 m2 a částí pozemku p.č. 
57/1 označených dle GP č. 122-192/2020 
jako p.č. 57/3 o výměře 2764 a p.č. 57/4 
o výměře 243 m2 v k.ú. Študlov u Vítějevsi 
za dohodnutou cenu 250 000 Kč, dle důvo-
dové zprávy. Kupující uhradí veškeré nákla-
dy spojené s převodem.

ZM schvaluje prodej pozemkové parcely 
č. 275/28 o výměře 143 m2 a pozemkové 
parcely č. 275/29  o výměře 82 m2 v k. ú. 
Modřec manželům Trnkovým. Kupní cena 
činí 100 Kč/m2.

a/ ZM schvaluje prodej části pozemku 
p.č. 212/12 o výměře 957 m2 v k.ú. Starý 
Svojanov. Kupní cena činí 70 Kč/m2.

b/ ZM schvaluje prodej části pozemku 
p.č. 212/12 o výměře 642 m2 v k.ú. Starý 
Svojanov dle důvodové zprávy. Kupní cena 
činí 70 Kč/m2

ZM schvaluje uzavření smlouvy o budou-
cí kupní smlouvě týkající se prodeje pozem-
ků na stavbu bytového domu v lokalitě Má-
nesova, ul. U  vlečky, 572 01 Polička, a  to 
pozemkové parcely č. 5545/21 o  výměře 
2610 m2, pozemkové parcely č. 6132/15 
o výměře 104 m2 a části pozemkové parce-
ly č. 5545/49 o výměře 107 m2, vše v k.ú. 
Polička, se společností EVT Stavby s  r.o., 
Svitavy, včetně budoucího závazku města 
Poličky odkoupit od EVT Stavby s.r.o., Svita-
vy, zpět pozemky pod komunikacemi a par-
kovišti společně s těmito stavbami za cenu 
1241 Kč/m2 dle důvodové zprávy.

ZM schvaluje realizaci a  fi nancování 
akce „Rekonstrukce ul. Eimova a Nádražní 
v Poličce“.

ZM schvaluje přípravu, realizaci a fi nan-
cování akce „I. etapa infrastruktury lokality 
pro bydlení Jih I., Polička“.

ZM volí do funkce přísedících Okresní-
ho soudu ve Svitavách pro volební období 

2022–2026: pana Josefa Víta, paní Jiřinu 
Brandejsovou, Mgr. Pavla Brandejse, Bc. 
Antonína Kadlece a paní Irenu Smolkovou. 

ZM schvaluje poskytnutí peněžitého 
daru ve výši 100 000 Kč na náklady spo-
jené s následky požáru domu č. p. 134, ul. 
Družstevní v Poličce. 

ZM schvaluje poskytnutí daru 20 m3 
kůrovcové kulatiny společnosti HEMT, spol. 
s r. o., se sídlem Oldřiš. 

ZM schvaluje záměr fi nancování úklido-
vých a souvisejících služeb pro MěÚ Polička 
pro roky 2022–2023 v  celkové výši 1 600 
tis. 
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Dva velmi důležité body schválilo na 
svém jednání listopadové zastupitelstvo. 
Jedná se o schválení realizace a fi nancování 
akce „Rekonstrukce ul. Eimova a Nádražní 
v Poličce“ a projektu „I. etapa infrastruktu-
ry lokality pro bydlení Jih I.“

Rekonstrukce ul. Eimova a  Nádraž-
ní v  Poličce – město připravuje rekon-
strukci komunikací, chodníků a ostatních 
zpevněných ploch, výměnu kabelových 
rozvodů a  stožárů veřejného osvětlení, 
stavební úpravy kanalizace a  výměnu 
vodovodu. Předpokládané výdaje na rea-
lizaci akce činí cca 32,5 mil. Kč vč. DPH. 
Ceny se samozřejmě mohou měnit dle 
aktuální situace a  výsledku výběrového 
řízení. V  současné době probíhá úprava 
a  aktualizace projektové dokumentace 
a také rozpočtu. 

Nové stavební parcely 
a důležité opravy ulic

Předpoklad realizace je v  letech 2022 
a 2023, stavební práce budou rozděleny na 
2-3 etapy.

I. etapa infrastruktury lokality pro bydle-
ní Jih I. – město Polička připravuje novou 
lokalitu pro výstavbu rodinných domů, kde 
bude ke koupi nabídnuto 19 pozemků. Lo-
kalita Jih I se nachází po levé straně silnice 
na Bystré na konci města Poličky.  Pro reali-
zaci celé akce musí město zafi nancovat při-
pojení lokality na distribuční soustavu ČEZ, 
projektovou dokumentaci a  související vý-
daje, náklady související s výkupem a smě-
nou pozemků a další. Předpokládané výdaje 
jsou ve výši 22 mil. Kč na realizaci akce, pro 
výkup a směnu pozemků je to cca 17, 5 mil. 
Kč. Předpokládaný termín ukončení přípra-
vy celého projektu je konec roku 2023. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města 

Od začátku listopadu tohoto roku je 
zprovozněna nová trafostanice u plavecké-
ho bazénu v ulici Nádražní v hodnotě více 
za než 1,3 mil. Kč. 

Město Polička muselo přistoupit ke stavbě 
nové trafostanice z několika důvodů. V prů-
běhu roku 2019 oznámila ČEZ Distribuce, a.s. 

Nová trafostanice pro plavecký bazén
provozovateli bazénu, že od roku 2021 nebu-
de umožněno bazénu odebírat elektřinu pří-
mo z jejich trafostanice na ul. Nádražní (v hla-
dině nízkého napětí za regulovanou cenu na 
úrovni hladiny vysokého napětí).  Z uvedené-
ho důvodu muselo město Polička, v součin-
nosti s ČEZ Distribuce, a.s., zahájit přípravu 

realizace nové trafostanice, a to 
v  souladu s  požadavky provo-
zovatele distribuční soustavy. 
Dalším důvodem této stavby je 
plánované zvýšení odběru elek-
třiny a  zvýšení rezervovaného 
příkonu v souvislosti s předpo-
kládanou rekonstrukcí bazénu. 
Na přelomu října a listopadu le-
tošního roku byla tato akce do-
končena a bazén byl na novou 
trafostanici přepojen.

Naděžda Šauerová, tisková 
mluvčí města

Ve sledovaném období, od 20. 10. do 
16. 11. napršelo celkem 10,3 mm2. 

Nejvíce napršelo v noci z 1. na 2. 11. a to 
7,3 mm2. 

Za toto sledované období spadlo stejně 
srážek jako za jediný den, a to 31. 8.

Počasí v Poličce

Nová cyklostezka v délce 2 km, vedoucí 
z Poličky k Masokombinátu, byla dokonče-
na na konci měsíce října tohoto roku. 

Stezka byla vybudována po levé straně 
silnice I/34 směrem na Havlíčkův Brod (na 
pravé straně nebylo možné cyklostezku rea-
lizovat z důvodu plánovaného severního sil-
ničního obchvatu města Poličky) a  je širo-
ká 3 m, v celé délce je osvětlena veřejným 
osvětlením. Dodavatelem stavby je fi rma 
Skanska, a. s. Celkové výdaje jsou ve výši 
16,4 mil. Kč, vč. DPH, z  toho 10,8 mil. Kč 
představuje dotace ze Státního fondu do-
pravní infrastruktury. 

Jedná se o třetí cyklostezku, kterou zpro-
voznilo město Polička. Důležitá cyklostezka 

Polička má novou cyklostezku

k Masokombinátu se tak přidává k již hojně 
využívaným stezkám vedoucím z Poličky do 
Bořin a do Modřece. 

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města 

 Děkuji panu architektovi Kokešovi za 
otevřenou odpověď. Ještě bych si dovolil 
zareagovat, protože moje námitky ne zcela 
vyvrátil. Pak už budu zticha. 

Nejhezčí pohled ve městě na kostel sv. 
Jakuba je z Riegrovy ulice. Je to jedna z vý-
kladních skříní Poličky. Stromy tam budou 
vadit. Proč je tam nevysadili stavitelé kos-
tela nebo naši předkové? Možná by nyní 
stačila nízká přepadávající zeleň. 

Stále si myslím, že když se většina peněz 
investuje do teras, tak na Kurta Gebauera 
nebo na jiného vysoutěženého autora ne-
zbydou fi nance a budeme se muset smířit 
s malým roztomilým Bohouškem. 

Měl jsem takový sen. Stará kašna v Ša-
ff ově ulici měla nožičky, došla ke kostelu, 
tam se usadila a  řekla, že je teď součástí 
projektu a že ji musíme zprovoznit. Ale to je 
asi mimo realitu…? 

Přeji si, abych se mýlil a celý projekt do-
padl úžasně. Mohl by třeba vyhrát nějakou 
architektonickou soutěž, sjížděla by se sem 
kulturní veřejnost a  sousední Litomyšl by 
nám záviděla. 

Zdeněk Burdych 

Jak bude vypadat 
náměstí B. Martinů?
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V  květnu letošního roku jsme obdrželi 
od paní ředitelky NPÚ Pardubice dopis, kde 
nám bylo sděleno, že náš obnovený nýtova-
ný most je nominován za Pardubický kraj na 
Cenu Národního památkového ústavu „Pa-
trimonium pro futuro“ aneb dědictví pro bu-
doucnost. Bylo to pro nás velké překvapení, 
neboť se jednalo již o 2. památku v Poličce, 
která byla vybrána na toto ocenění (v roce 
2019 si cenu za příkladné restaurování od-
nesl ze zámku v  Lemberku náš Mariánský 
sloup). Letošní (8. ročník) udílení cen Patri-
monium pro futuro 2021 s podtitulem „Spo-
lečenské ocenění příkladů dobré praxe“ se 

Poličský most
na scéně Národního divadla

odehrával v nové podobě na prknech Národ-
ního divadla, za přímého přenosu ČT. 

Město Polička obdrželo od generální ře-
ditelky NPÚ Ing. arch. Nadi Goryczkové na 
9. listopad dvě pozvánky na Novou scénu 
ND. Za město jsem se zúčastnila já, staros-
ta přenechal svoji vstupenku řediteli gene-
rálního dodavatele obnovy mostu. 

Prezentaci nominovaných památek i osob-
ností ze všech krajů naší republiky, rozděle-
nou do 10 kategorií, provázel velmi důstojně 
a  profesionálně skvělý moderátor Daniel 
Stach. Nechyběl ani hudební doprovod akus-
tického tria prestižních hudebníků. Ocenění 
obětavým lidem za důmyslné počiny předá-
vali významní představitelé naší kultury: od 
generální ředitelky NPÚ, přes renomované 
architekty, herce až po ministra kultury. 

Náš most byl zařazen do nejširší katego-
rie – obnova památek. Když jeho obnova 
byla postavena vedle takových „velikánů“, 
jako např.: obnova historické radnice v Tá-
boře, obnova Libušína na Pustevnách či 
revitalizace katedrály v  Opavě a  dalších, 
musela jsem si s  pokorou přiznat, že ta 
naše obnova až tak náročná nebyla. Přesto 

porota most do nominace vybrala jako dů-
stojného reprezentanta příkladné obnovy 
a jeho historického příběhu. 

Důvodem k nominaci byla nejen kvalitně 
a  rychle provedená rekonstrukce, ale také 
samotný přístup města k technické stavbě, 
kdy z vlastní iniciativy město kvůli záchraně 
mostu podalo návrh na zapsání stavby na 
seznam kulturních památek a upřednostni-
lo rekonstrukci stavební památky před jejím 
zbouráním a  nahrazením novým mostem. 
Město respektuje význam mostu jako do-
kladu moderní historie i jako významný ur-
banistický prvek. 

Celý večer ve mně a určitě i ve všech zú-
častněných zanechal hluboký zážitek, pro-
tože uznání si zasloužili všichni nominovaní. 

Poličský most nezískal v tak široké kon-
kurenci žádné konkrétní ocenění, přesto se 
vedle dalších obnovených památek mohl 
hrdě postavit. I  já jsem v té chvíli byla na 
další zachráněnou památku v Poličce pyš-
ná. Z  Prahy jsme odjížděli plni krásných 
dojmů a  zážitků umocněných prostředím 
Národního divadla, kde se celý slavnostní 
večer odehrával. 

Celý pořad udílení cen PATRIMONIUM 
PRO FUTURO 2021 je možné najít na 
stránkách ČTart: 
https://www.ceskatelevize.cz/porady/
14521357333-ceny-narodniho-pamatkove-
ho-ustavu-2021/22154215096/

Ing. Marta Mastná

SOUTĚŽ O NEJOBLÍBENĚJŠÍ INFORMAČ-
NÍ CENTRUM ROKU 2021 – získali jsme 
krásné třetí místo v Pardubickém kraji. Toto 
umístění svědčí o dobré práci zaměstnanců 
IC. Soutěž organizuje Asociace turistických 
informačních center (A.T.I.C.) a redakce ča-
sopisu Kam po Česku. Děkujeme všem za 
zaslaný hlas. 

DEN INFORMAČNÍCH CENTER – na  so-
botu 30. 10. byl vyhlášen Den Informačních 
center. Všichni návštěvníci IC v  tento den 
obdrželi při návštěvě malý dáreček. 

SLUŽBY IC:
VSTUPENKOVÉ CENTRUM – mezi 

standardní služby se řadí možnost zakou-
pit vstupenky na kulturní akce, koncerty 
i  festivaly, a  to ze známých prodejních 
portálů, jako je Ticketstream, Ticketpor-
tal, Ticketlive, Ticketmaster nebo Colo-
sseum Ticket. Již jsou v prodeji vstupenky 
např. skupiny Imagine Dragons, Metallica 
a  Scorpions, které v  roce 2022 vystoupí 
v Praze. Také veškeré vstupenky do Tylo-
va domu nadále zakoupíte u nás v  Infor-
mačním centru. 

HUDBA POMÁHÁ – benefi ční koncert, 
kde vystoupí Hudební komorní orchestr 
a  sbor – vánoční koncert, dne 4. 12. 
v 19:00 hod. v Tylově domě 

INFORMAČNÍ CENTRUM
JÍZDENKY FLIXBUS, REGIOJET – pro 

rozšíření dostupnosti dopravy jsme v  IC 
rozšířili prodej jízdenek také od společnos-
ti Flixbus, která nabízí široké pokrytí celé 
ČR a  má návazné spojení do turistických 
měst Evropy. Od společnosti Regiojet (dří-
ve Student Agency) a  jejích žlutých auto-
busů a vlaků nabízíme prodej vnitrostátních 
i mezinárodních jízdenek. 

SAZKA – mimo prodeje sázek, her 
a ostatních služeb z  terminálu Sazka v  IC 
vyřídíte i dobíjení mobilů, placení složenek 
se slevou z poplatků. 

FORTISSIMO – možnost placení složenek 
a SIPO se slevou z poplatků. 

DOVOLENÁ, ZÁJEZDY – v IC máme pro 
Vás k dispozici katalogy CK KO-TOUR s na-
bídkou pobytových i poznávacích zájezdů. 

SMĚNÁRNA bez poplatků – přijďte 
k  nám prodat nebo nakoupit většinu ob-
vyklých zahraničních měn ve zvýhodně-
ném kurzu a  bez poplatků. Organizacím 
na zahraniční pracovní cesty připravíme 
valuty v potřebném množství i v požado-
vaném termínu!! 

NABÍDKA IC – k zakoupení:
KALENDÁŘE 2022 – pro návštěvníky IC 

máme připravenou nabídku stolních a ná-
stěnných kalendářů na rok 2022 s motivem 

města Poličky a  Rybářský kalendář Polič-
ska. 

HOFR KAFE Z VYSOČINY – dárková mle-
tá káva z Vysočiny i s recepty na přípravu. 

ČOKOLÁDA S  POLIČKOU – výborná 
ochucená čokoláda, s  ozdobnou pečetí. 
Sladký dárek z Poličky jistě potěší. 

KŘÍŽOVKY Z  POLIČKY – pro luštitele 
máme nachystaných 12 křížovek s tajenkou 
týkající se Poličky. 

KNIHY MÍSTNÍCH AUTORŮ – pro podporu 
literárních autorů z Poličky Vám mimo historic-
ké publikace nabízíme i oblíbenou knihu Vojta 
z  Poličky, závodní trilogii, dále dokumentární 
knihu Ve válce od novinářky a publicistky Mar-
kéty Kutilové a také knihu S kolem kolem světa 
od poličského cestovatele Petra Mazala. 

SUVENÝRY Z POLIČKY – do stálé nabídky 
suvenýrů jsme připravili velký výběr magne-
tek, turistických vizitek, odznaků, samole-
pek, hrníčků, pastelek, propisek či zápisníků. 
Jako upomínkový předmět nebo originální 
dárek z dovolené jistě potěší balení Poličské-
ho piva či regionální medovina. Toto vše si 
u nás můžete zakoupit a odnést v populární 
síťovce, kterou máme také k prodeji. 

Přejeme Vám příjemné prožití vánočních 
svátků a  do nového roku hlavně hodně 
zdraví a pohody. 

Na Vaši návštěvu se těší kolektiv pracov-
níků IC Polička, www.ic.policka.org; info@
ic.policka.org, tel. 461 724 326
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Ofi ciální den vzniku tehdy Stavebního 
bytového družstva občanů v  Poličce je 
4. prosinec roku 1961. 

Začátky nebyly jednoduché, administra-
tivní činnost probíhala u prvního předsedy 
pana Františka Vojtka v bytě. Následně na 
pronajatých místech, v  restauraci Pivovar 
a v požární ústředně v Tylově domě. Naše 
první vlastní kancelář byla po dokončení vý-
stavby domu na Dukelské ulici, v jeho sklep-
ních prostorách. 

Zájem o  bydlení byl i  v  tehdejší době 
značný, mnozí museli přiložit ruku k  dílu, 
vstoupit do družstva a  ve svém volném 
čase se věnovat stavění. Snaha vedení 
družstva byla směrována na dodavatelskou 

60 let Bytového družstva Polička
výstavbu. To se podařilo do roku 1965. Tak 
byly postaveny tři domy v  Jiráskově ulici, 
celkem se 108 byty. 

Další výstavbou se na dlouhých 10 let 
stala výstavba svépomocná. Potřeba by-
dlení – při nemožnosti získat byt nájemní 
– nutila zájemce stavět svépomocí. To zna-
menalo značné vypětí, ale potřeba posta-
vit byty co nejdříve stmelila kolektiv, a tak 
se kromě práce užilo i  množství veselých 
příhod, které se dodnes vyprávějí. Takto se 
postupně postavilo 300 bytů, včetně 12 řa-
dových rodinných domků. 

Jelikož výstavba probíhala většinou na 
,,zelené louce“, bylo nutno vybudovat zá-
kladní technickou vybavenost, jelikož za-
síťované pozemky jsme neměli. Pro ne-
dostatek kapacit byly práce z  velké části 
prováděny samotnými družstevníky. 

Opětovné a poslední zajištění dodavatel-
ské výstavby se podařilo až v  roce 1970, 
výstavbou domu se 108 byty na ulici Du-
kelská, a  pak v  roce 1974 se 66 byty na 
ul. M. Bureše. Všechny další domy se opět 
postavily svépomocí. 

Nesmíme také zapomenout na bytové 
družstevníky z Bystrého. Ti se v roce 1976 
rozhodli sloučit s naším družstvem. 

V  roce 1989 jsme zajišťovali zahájení 
a členskou základnu pro dodavatelskou vý-

V pátek 14. ledna. 2022 v 18 hod. se v Diva-
delním klubu uskuteční přednáška a beseda Jiřího 
Malíka z Živé vody, z. s. O suchu a krajině. Spo-
lek Živá voda přišel s unikátním konceptem, který 
dává občanům nástroj pro nápravu vysychající čes-
ké krajiny a adaptaci na změnu klimatu – model 
Živá krajina. 

Jiří Malík bude přednášet o globální klimatické 
změně, o vodním režimu krajiny, o způsobech ná-
pravy krajiny. 

Model Živá krajina je unikátní svým celoplošným 
rozsahem, komplexním přístupem k řešení aktuál-
ních problémů (sucho, přívalové povodně, eroze 
půdy, ztráta biodiverzity aj.) Živá voda proškolila 
lokální koordinátory z  celé ČR v  rámci projektu 
Společně proti suchu a dále ve školení pokračuje 
projektem Společně proti suchu a povodním. 

Tito koordinátoři pracují ve svých lokalitách na 
studiích proveditelnosti podle modelu Živá krajina. 

Studie je založená na mapování v krajině pomocí 
chytrého telefonu s  volně dostupnou aplikací a  ná-
sledném zpracování podkladů ve volně dostupném 
GIS programu. Proto je tato metoda dostupná každé-
mu občanovi, který se chce podílet na nápravě krajiny. 

Podle modelu Živá krajina vzniká na Poličsku 
první studie proveditelnosti na území katastru obce 
Květná. Tato studie dokonce aspiruje na jednu z pi-
lotních studií v Pardubickém kraji. Obec se na tvor-
bě studie aktivně podílí. Díky spolupráci dochází 
k efektivnějšímu hledání možností, jak v současné 
situaci napravovat poškozenou krajinu. Mimo studii 

Živá krajina na Poličsku
Živé krajiny prosadila obec také projekt zpomalení 
povrchového odtoku a renaturace toku, který proté-
ká obcí. Tento projekt se bude brzy realizovat. 

Na Poličsku působí zatím malý tým dobrovolníků 
s  jedním lokálním koordinátorem Živé vody. S po-
mocí spolku Pontopolis, z. s. jsme získali akční grant 
z Active Citizens Fund z Norských fondů s názvem 
Participativní plánování zadržování vody v krajině. 
Díky němu můžeme proškolit několik dobrovolníků 
v  mapování krajiny, můžeme organizovat besedy, 
přednášky a komentované vycházky a můžeme pro-
pagovat model Živá krajina jako jeden z možných 
přístupů k řešení situace s českou krajinou. 

První veřejnou akcí Pontopolisu k  tématu Živé 
krajiny byla beseda 5. 11. a komentovaná vycházka 
do krajiny v Květné 6. 11. 2021. Na besedu jsme 
pozvali zejména zástupce organizací působících 
v  ochraně přírody. Sešlo se nás kolem 20 osob 
a  diskuze, která se rozvinula kolem stavu naší 
krajiny a možnostech její nápravy, byla velmi pří-
nosná. Potěšilo mě, že se zúčastnili zástupci čtyř 
obcí a shledali metodiku Živé krajiny za smyslupl-
nou. Dáváme si za úkol najít cestu společné disku-
ze obcí, vlastníků půdy i  zemědělských subjektů 
a  hledat konkrétní nástroje pro nápravu krajiny. 
Jedním krokem, který na konci besedy zazněl jako 
výzva pro obce, je hlášení erozních událostí. Do-
poručuji ale, aby hlášení bylo koordinováno obcí. 
Návod, jak nahlásit erozní událost, co vše má obsa-
hovat, a co se s nahlášenou událostí děje, najdete 
ke stažení na www.pontopolis.cz. 

stavbu na sídlišti Hegerova. Z moci úřední 
a kvůli zájmům o ovládání bytů, jsme bohu-
žel tuto výstavbu museli předat tehdejšímu 
OSBD Svitavy. 

Po roce 2000, kdy se zavrhování bytové 
družstevní výstavby uvolnilo, jsme postup-
ně zplynofi kovali – za plné fi nanční účasti 
bydlících – všechny naše domovní kotelny. 
Toto rozhodnutí zvýšilo standard bydlení 
a  byl to jistě i  nemalý přínos pro životní 
prostředí na Poličsku a  Bystersku. Začala 
též postupná revitalizace domů. Tyto práce 
probíhají i nyní. 

Nebyl by to dobrý výsledek, pokud by se 
nedodržovala družstevní myšlenka, pra-
vidla. Velký podíl mají dobrovolní členové 
samospráv, výborů společenství vlastníků, 
bez kterých by udržování a  provoz domů 
nebyl dostatečný. 

Dle požadavků převádíme byty do osob-
ního vlastnictví, vznikají společenství vlast-
níků, provádíme i  správu bytů po jiných 
subjektech. 

Naše bytové družstvo Polička má ve 
svém majetku a  správě 42 domů a  ob-
jektů v  Poličce a  Bystrém, ve kterých je 
737 bytů odpovídajících požadavkům 
i dnešním standardům. 

Vážení členové a spolupracovníci, děkuji 
vám za spolupráci a  přeji hodně pevného 
zdraví k našemu výročí. 

Jiří Pakosta, předseda družstva 

O  našich akcích na Poličsku se budu snažit 
informovat předem, prozatím na webových a  fb 
stránkách Pontopolisu. Máte-li chuť se připojit 
k  našemu týmu, hledáme šikovné lidi z  různých 
oborů (IT, PR, odborníky i  laiky, aktivní lidi). Kdo 
máte rádi krajinu a vnímáte její problémy, přijďte si 
do klubu poslechnout Jiřího Malíka a jeho přístup 
k nápravě krajiny a adaptaci na klimatickou změnu. 
V případě omezení z důvodu covidové situace se 
přednáška odehraje v on-line prostředí. 

Ing. Adéla Homolová 
lokální koordinátor Živé vody, z. s. 

(www.spolecneprotisuchu.cz) 
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diváci mohli fi lm vidět 30. listopadu 2021 
na ČT 2.

Snímek začíná v  60. letech 20. stole-
tí, tedy již po smrti skladatele. Manželka 
B. Martinů Charlotta a  Bohuslavův přítel 
a životopisec Miloš Šafránek vzpomínají na 
společné zážitky. Pomáhají jim v tom i sku-
tečné dobové fotografi e a fi lmové materiály, 
které byly poskytnuty také ze sbírek Měst-
ského muzea a  galerie v  Poličce. V  hlavní 
roli Bohuslava Martinů se představil herec 
Petr Stach, Charlottu Martinů ztvárnila 
Tereza Hofová, skladatelovu múzu Anna 
Fialová a  v  roli Miloše Šafránka se objevil 
Ondřej Kavan. Ve fi lmu si mimo jiné zahrá-
lo více než 40 poličských komparzistů. Se 
štábem jsme se mohli potkat v  lokacích 
poličského náměstí, v  rodné světničce na 
věži kostela sv. Jakuba, ve třídě B. Martinů 
v poličském muzeu, na hřbitově sv. Michae-
la, v lesoparku Liboháj. Některé scény byly 
natáčeny i  v okolí Poličky, např. v Telecím 
u řeky Svratky. 

Slavnostní fi lmový večer zahájil hudeb-
ním vystoupením pěvecký sbor poličského 
gymnázia Juliettes, který pod vedením Mgr. 
Ellen Erbesové krásně zazpíval Rozmarýn 
a  Dětské hádanky od B. Martinů.  Celý 
večer s  vtipem a  energií provázeli Ondra 
Češka a Štěpán Pejchar, oba si ve fi lmu také 
zahráli. A  své moderování zvládli výborně 
a bez trémy i před plně obsazeným sálem 
Tylova domu a  zejména před profesioná-
ly z  České televize. Po promítnutí fi lmu 
a  bouřlivém potlesku následovala beseda, 
které se účastnil jeho režisér Jakub Sommer, 
produkční Kateřina Kovářová, představitel 
Bohuslava Martinů herec Petr Stach, scéná-
rista Lukáš Csicsely. O Bohuslavu Martinů 
promluvil také ředitel Nadace Bohuslava 
Martinů prof. Jiří Hlaváč. Diváci slyšeli krás-
ná slova o slavném skladateli, ale i o našem 
městě, vtipné zážitky a postřehy. 

Pro návštěvníky premiéry byly připraveny 
ve vestibulu Tylova domu i krásné fotogra-
fi e z fi lmu a jeho natáčení. Ty městu Poličce 
zůstanou. Zájemci je mohou vidět v Centru 
Bohuslava Martinů v Poličce, nainstalovány 
budou též v  prostorách poličského měst-
ského úřadu. 

Krásný, jedinečný kulturní večer s premié-
rou krásného, jedinečného a  originálního 
fi lmu o životě Bohuslava Martinů.  

Děkujeme, úžasný fi lmový štábe, děkuje-
me, Česká televize!

Naděžda Šauerová, tisková mluvčí města

Neumíme lépe využít sváteční den vzniku republiky, 
než vykonat záslužné dílo pro krajinu – obnovit ales-
poň část její zaniklé krásy. 28. října se sešlo více než 
50 dobrovolníků, aby společně vysadili ovocné stro-
mořadí na loukách nad Jedlovou.

A proč právě zde? Náhorní plošinou procházelo dří-
ve několik cest, stromy tak vytvoří přirozené lemy při 
jejich obnově a  rozčlenění travního porostu. Stromy 
sem přinesou stín, potravu hmyzu, ptákům, i  dalším 
zvířatům, pomohou držet vodu a půdu a ozdobí kraji-
nu. Výsadba zde má dobrou perspektivu – na pozem-
cích rodiny Renátových se totiž hospodaří bez chemie 
a šetrným způsobem. A to se cení!

Stromky jsme vybrali tak, aby zajistily úrodu v prů-
běhu celé sezóny. Porostou zde hrušně, hruškojeřáby, 
slivoně, jabloně, třešně, višně, jeřáby, a dokonce i os-
keruše a mišpule.

80 stromů do krajiny

Většina zvolených druhů je vybrána ze seznamu zá-
chranného sortimentu ovocných dřevin. Jedná se tedy 
o staré tradiční odrůdy, které dříve mohli naši předko-
vé sklízet v českých kotlinách a historicky sem patří. 
Přispíváme tak k jejich uchování i pro další generace.

Až tudy pojedete za pár let třeba na kole, určitě 
vám sad nabídne zdravé osvěžení. Utrhnout si něco 
málo z darů přírody může podle rodiny Renátů každý.

Pracovali muži, ženy, děti, psi i stroje, vlastníci, dobro-
volníci i pocestní. Všem patří velké poděkování. Odměnou 
bylo pohoštění u ohně a pocit dobře vykonané práce.

Výsadbu stromů podpořili v  rámci programu „Th ink 
Green Service“ společnost General Logistics Systems 
Czech Republic, s.r.o. ve spolupráci se Sdružením krajina 
a Český svaz ochránců přírody v rámci Národního progra-
mu ČSOP „Ochrana biodiverzity“. www.csoppolicka.cz

1. ZO ČSOP Polička

pokračování ze str. 1

Úvod benefi čního koncertu Oblastní cha-
rity Polička patřil skladbě, která zazněla 
tak trochu „mimo plánovaný repertoár“. 
Když Bohemia Voice vstoupili do nádher-
ného prostoru kostela sv. Jakuba, byli tolik 
pohlceni atmosférou, že nešlo začít jinak. 
Skladba Anežko česká v tuto chvíli, za sou-
časných okolností a před zaplněným „kon-
certním sálem“ zkrátka měla zaznít. A za-
zněla mimořádným hlasem a z upřímného 
srdce... „Anežko česká, svázaná s  přeslicí 
trůnem i korunou, kadidlem na svíci, jsi víc 
než freska… Anežko česká, Anežko svatá, 
…oroduj za nás.“ 

O atmosféře koncertu snad nejlépe vypoví 
několik krátkých textových úryvků skladeb. 

MÁME LÉK: „Pojďme nás zbavit pout, 
nechme duše vylétnout, dobře vím, že nás 
velká síla pojí. Změníme svět napořád, ať 
nikdo nemusí se bát a všechny národy bok 
po boku stojí. Všechno zlé se změní, dokud 
zvládneme zemi chránit, jejím světlem být, 
srdce otevřít… Máme lék, pojďme ho pou-
žít, ať můžeme dál všichni společně tu žít.“ 

SPÍCÍ PANE MŮJ: „Zrozený dnes v tichos-
ti, spící pane můj, zbav mou duši úzkosti, 
spící pane můj. Vlídně přijímáš slávu svou, 
nikdy nesmíš zahynout, tvůrce země s ob-

Benefi ce s  Bohemia Voice
lohou, spící pane můj. Veď nás k  pravdě 
s milostí, strážce hříšných bytostí, v  srdci 
svém Tě pohostím, spící pane můj. Dál bez 
bázně nes úděl svůj, cestu mou mi prosvět-
luj, spící pane můj.“ 

Věříme, že kdo byl koncertu přítomen, 
byl součástí milého podvečera, pocítil neo-
byčejnou sounáležitost dobré vůle, víry, na-
děje, klidu i radosti. Publikum odměňovalo 
účinkující upřímným potleskem a  závěreč-
ná ovace ve stoje pak o zážitku vypověděla 
mnohé. 

Koncertní hosté se s publikem rozloučili 
slovy: 

„Hřeje nás Vaše vstřícnost, to, co cítí-
me z Vašich řad. Děkujeme, že se s Vámi 
můžeme podělit o  předvánoční atmosfé-
ru. Děkujeme za Vaši práci, práci v Chari-
tě, děkujeme za partnerství. Děkujeme, že 
jste a  že chodíte na kulturu. Setkali jsme 
se tady dnes s Vámi díky nezlomné lidské 
vůli a díky víře, že všichni táhneme za jeden 
provaz, že směřujeme k hodnotám lidství.“ 

Benefi ční záměr koncertu směřoval 
k podpoře Domácího hospice sv. Michaela, 
konkrétně k zakoupení nového automobilu 
pro hospicový tým, který nyní poskytuje 
svoji péči pacientům a  jejich pečujícím ro-

dinám po celém okrese Svitavy. Již ve chvíli 
zahájení koncertu dosahovala díky našim 
milým sponzorům fi nanční podpora částky 
231 tisíc Kč. Znamená to pro nás velký dar 
a závazek. Vážíme si toho a ze srdce děku-
jeme. 

S úctou Vaše 
Oblastní charita Polička
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Jedlová 
4. 12. – Vánoční inspirace v  Sokolovně 

v Jedlové 
Od 13 do 17 hodin. Možnost posezení 

s přáteli u punče, nákup vánočních dárečků, 
dílničky pro děti 

5. 12. – Mikuláš na cyklu, Cykloubytovna 
Jedlová 

15:00 – se otevřou brány pekla 
16:00 – čertovské aktivity 
17:30 – příjezd čertovské delegace 
Během celého odpoledne je připraven 

punč pro děti i dospělé (káva, čaj). Opékání 
buřtíků pro děti; zdarma.
Litomyšl

4. a 5. 12. od 13:00 hod. 
Zámecké sklepení v moci pekelné 
Od 4. do 5. prosince 2021 ovládne Zá-

mecké sklepení v Litomyšli opět moc pekel-
ná. I tento rok se děti činily, vytrvale zlobily 
a kniha hříchů se úspěšně plnila. Program 
je vhodný pro statečné děti od 6 let či pro 
trapiče jakéhokoli věku. Rezervace na www.
smetanuvdum.cz 

5. , 12. , 19. 12. – od 13:00 hod., Náměstí 
Václava Havla 

Andělské adventní neděle – Hudba, diva-
dlo, gurmánský trh. 

12. 12. – 10:00–18:00 hod., Zámecký pi-
vovar 

Vánoční Mint Market
Vychutnejte si příjemnou vánoční atmosfé-

ru a vyřešte dárky pod stromeček na jednom 
místě a u nezávislých tvůrců. Módní doplň-
ky, bio kosmetika, papírenské zboží, kabelky 
nebo kvalitní šperky – to vše najdete u více 
než čtyřiceti kreativců na Mint Marketu. 

16. 12. 2021, 20:00, Music club Kotelna 
Michal Prokop & Framus Five – Koncert.
17. 12. – 19:00, Smetanův dům 
Věra Martinová & Meritum 
Jubilejní koncert Věry Martinové se sku-

pinou Meritum! Královna české country 
představí nejen své největší hity z posled-
ních více než třech dekád, ale také písničky 
z novinkového alba. 

23. 12. – od 17:00, Piaristický chrám Na-
lezení sv. Kříže 

Bílé Vánoce Lucie Bílé II
Vánoční Koncert Lucie Bílé s hostem Ja-

nem Toužimským. 
Lubná 

11.12. – Vánoční trhy v letním areálu od 
11:00 hod. 

31.12. – Silvestrovský ohňostroj před 
obecním úřadem od 18:00 hod. 
Polička

Do 16. 1. 2022 – Vánoce z depozitáře 
Výstava o  věcech darovaných, o  jejich 

prvním životě v domácnosti i druhém životě 
v muzeu a galerii. Výstavní sály muzea 

Zveme Vás do Kraje
Smetany a Martinů

Advent na hradě Svojanově – každý ad-
ventní víkend najdete na hradě bohatý vá-
noční program pro děti i dospělé – více na 
www.svojanov.cz 

12. 12. – v 19:00 ve velkém sále Tylova 
domu 

Misterio del ángel – Tango argentino 
show s Annou Polívkovou. 

Můžete uklidnit duši a ucítit slunce v ta-
nečně hudebním představení 

16. 12. – v  19:00 – vánoční koncert – 
Česká mše vánoční Jana Jakuba Ryby. Kla-
sické představení v provedení členů sboru 
opery Národního divadla v Praze se sólisty 
Radek Krejčí 

Velký sál Tylova domu v Poličce 
Pomezí 

3. 12.  – průvod Krampusů od 18:00 hod. 
před OÚ 

18. 12. – Zpívání u vánočního stromu od 
16:00 hod. 
Sebranice 

12. 12. – Adventní koncert – od 17:00 
hodin v kostele sv. Mikuláše. Žáci ZUŠ Dolní 
Újezd zazpívají pásmo vánočních koled. 

28. 12. – Předsilvestrovské posezení – 
od 18:00 hod. v  kulturním domě, k  tanci 
a  poslechu zahraje kapela Vepřo, knedlo, 
zelo. Občerstvení zajištěno. 

31. 12. – Silvestrovský ohňostroj bude 
odpálen v 19:00 hod. u čp. 108 
Svojanov 

5. 12. – Mikuláš se svou družinou roz-
svítí vánoční strom a dětem předá nadílku 
v 17 hod. na náměstí 

11. 12. – Skladby a  písně Adventního 
koncertu rozezní v 17 hod. kostelík sv. Mi-
kuláše ve Starém Svojanově 

13. 12. – Lucky navštíví v podvečer svo-
janovské seniory 

18. 12. – Svojanovské vánoce začnou 
v 16 hod. na náměstí programem a mož-
ností zakoupení Kalendáře městyse Svoja-
nov 2022

HRADEC KRÁLOVÉ 
Vánoční trhy 

Na vánočních trzích na Velkém náměstí 
bude více než sedm desítek stánků s  ob-
čerstvením nebo výrobky. Pro děti bude 
k dispozici kolotoč a další atrakce. Na každý 
adventní víkend je také na Velkém náměstí 
nachystaný kulturní program. 
CHEB
27. 11.–26. 12.  – Chebské vánoční trhy 

Zábava a  dobré jídlo, bruslení na kluzišti 
před Špalíčkem, Ježíškova dílna, stánky s vá-
nočním zbožím, koncerty regionálních umělců 
i známých osobností české populární scény 
JINDŘICHŮV HRADEC 
4.–5. 12. – Advent v Jindřichově Hradci 

Vánoční trhy ve městě a na státním hra-
du a  zámku, hudební a divadelní předsta-
vení, koncerty, Černá kuchyně v  provozu 
s nabídkou nejen vánočních dobrot 
KUTNÁ HORA 
Kutnohorský rodinný advent 

Během celého adventu se můžete těšit 
na kreativní dílny pro děti, gastrozážitky 
a na víkendové vánoční trhy 
LITOMYŠL 
28. 11.–19. 12. 2021 – Andělské adventní 
neděle na zámeckém návrší 

Na zámecké návrší se vrátili andělé a při-
nášejí čtyři adventní neděle plné koncertů, 
trhů, prohlídek, výstav a dílen 
TELČ 
3. 12. – Mikuláš 

Vánoční trh, jízdy vánočním vláčkem pro 
děti, zpívání a hraní dětí u stromečku. Peklo 
v  podzemí Domu dětí a  mládeže. Příchod 
Mikuláše s anděly a čerty. Mikulášské roz-
svícení vánočního stromu 
TŘEBOŇ 
20. 12. – Živý betlém 

v  17 hodin v  podání Borovanských bet-
lémářů na nádvoří státního zámku Třeboň 

Bližší informace a mnohem více tipů na 
výlet naleznete na  www.ceskainspirace.cz

Česká
inspirace

1. 12. – Trénování paměti od 14:00 hod. 
ve společenské místnosti 

2. 12. – Čarovná fl étna – přijďte se za-
poslouchat do uklidňujících tónů výjimečné 
Panovy fl étny v podání Petra Tomečka. Za-
čínáme ve 14:00 hod. v jídelně. 

7. 12. – Zdobení stromečku od 14:00 
hod. v jídelně 

8. 12. – Mikulášské posezení od 14:00 
hod. v jídelně. Zájemci se nahlásí na recep-
ci DPS Penzion do pondělí 6. 12. Vybíráme 
30 Kč na občerstvení. 

13. 12. – Šikovné ručičky od 13:30 hod. 
v pracovní místnosti. 

Pozvánka DPS Penzion 
15. 12. – Narozeninové zpívání od 14:00 

hod. v jídelně 
21. 12. – Šikovné ručičky od 13:30 hod. 

v pracovní místnosti 
22. 12. – Literární setkání od 14.00 hod. 

ve společenské místnosti 
27. 12. – Silvestrovský kufr od 14:00 hod. v jídelně 
29. 12. – Silvestrovské posezení od 14:00 

hod. v jídelně Zájemci se nahlásí na recepci 
DPS Penzion do pondělí 27. 12. Vybíráme 
20 Kč na občerstvení. 

Akce se konají dle aktuálních protiepide-
mických opatření.

V. Pevná 
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Milí čtenáři, 
jako odborné sociální službě zákon o  sociál-

ních službách pečovatelské službě ukládá, aby 
péči o uživatele naplánovala, tj. popsala přesně, 
jak bude průběh služby u uživatele vypadat. To 
znamená v  čem, kdy a  jak bude pečovatelská 
služba uživatele podporovat. 

Podkladem k  vypracování plánu je setká-
ní s  budoucím uživatelem, kterého se můžete 
účastnit. Při jednání pečovatelská služba zjišťuje, 
co od ní bude váš blízký potřebovat, s čím si již 
neví rady, na co mu síly nestačí. Také zjišťuje, jak 
a kdy si přeje, aby mu byla služba poskytována. 

Vaše informace (zejména pokud jste dosud 
o svého blízkého pečovali) jsou pro pečovatelskou 
službu cenné a vítané, současně je však povinna 
vyslechnout vašeho blízkého a  vyjednat s  ním 
službu podle jeho aktuálních potřeb a přání. Zís-
kané informace se zaznamenají do písemného 
materiálu, kterému říkáme individuální plán péče.

Informační list k tématu Co je individuální plá-
nování, proč služba péči o klienta plánuje a  jak 

Sociální okénko DPS Penzion Polička 
– Co je individuální plánování a jak je využít

plán můžete využít? projektu Institutu sociální 
práce ŽÍT DOMA je k nahlédnutí na naší webové 
stránce www.dpspolicka.cz v záložce Pečovatel-
ská služba. 

Není pravda, že pečovatelská služba pomůže 
každému seniorovi, který o to požádá.

Pečovatelská služba může být poskytnuta těm, 
kdo potřebují pomoc druhé osoby a tuto pomoc 
nelze zajistit prostřednictvím rodiny nebo jinými 
běžně dostupnými službami, např. dovoz oběda 
může být poskytnut komerční restaurací, avšak 
pomoc s nakrájením a podáním stravy do úst za-
jistí pečovatelská služba. Na začátku spolupráce 
společně zhodnotíme vaše potřeby a pomůžeme 
vám najít vhodné řešení vaší situace, případně 
vám doporučíme a pomůžeme sjednat služby, kte-
ré vám budou schopny pomoci.

Pečovatelskou službu nelze smluvit ze dne na 
den. 

Ze dne na den lze poskytnout službu jen ve vý-
jimečných situacích, kdy by hrozilo, že zůstanete 
bez jakékoliv pomoci, tzn. kdy pomoc nelze zajistit 

Vážení respondenti,
v rámci analýzy území při plánování rozvoje sociálních služeb pro území Poličska popsali občané a posky-

tovatelé sociálních služeb jako jednu z potřeb zavedení služby „SENIOR TAXI“. Jedná se o službu dopravy 
pro seniory 65+ a osob se zdravotním postižením bez omezení věku, včetně dětí s doprovodem. Dopravu by 
poskytoval vhodný dopravce, který bude mít automobil přizpůsobený k přepravě invalidního vozíku a bude 
poskytovat základní doprovod přepravované osoby, pokud to bude třeba. 

Službu byste si mohli objednat v pracovní dny pro dopravu k lékaři, na volnočasové aktivity, úřady apod. 
Jízdy by bylo možné objednat pro občany Poličky v rámci katastru města, pro ostatní obce v rámci katastru 
obce a do Poličky. 

Cena jízdy by byla stanovena jednotnou taxou po katastru obce, a taxou pro odvoz z jiné obce do Poličky.
Obec, ve které je Vaše trvalé bydliště ……………………………………………………………………
Věk………………………………………………………………………………………

1/ Považujete službu „SENIOR TAXI“ za potřebnou? (Pokud na tuto otázku odpovíte NE, 
nemusíte pokračovat v dalším vyplňování).

ANO NE
2/ Využíval/a byste Vy, nebo někdo z Vašeho okolí tuto službu?
ANO NE
Pokud ano, za jakým účelem byste službu nejčastěji využíval/a  ………………………………

……………………………....................................................................................................................................
3/ Jakou cenu jízdy, byste považoval/a za adekvátní v případě jízdy po katastru města 

Poličky?
…………………………………………………………………………………………
4/ Jakou cenu jízdy, kterou byste považoval/a za adekvátní v případě jízdy z Vaší obce 

do Poličky?
…………………………………………………………………………………………


Vyplněnou anketu můžete vhodit do schránky MěÚ.

SENIOR TAXI

Vážení přátelé, senioři, seniorky, členové 
MO SČR Polička. Rok 2021 se blíží ke svému 
závěru a v mnoha případech byl výjimečný. 

I nadále jsme se všichni potýkali z různých 
hledisek s pandemií covidu. Také v našich řa-
dách bylo několik členů, kteří tuto nemoc pro-
dělali a bohužel někteří již nejsou mezi námi. 

Během roku proběhlo několik význam-
ných událostí. Ať již se jedná o  přípravu 
k volbám do poslanecké sněmovny, konané 
začátkem října tohoto roku. Někteří občané 
výsledek uvítali, jiní byli rozladěni z nevyu-
žití všech platných hlasů. 

V  současné době došlo k  nebývalému 
kroku některých prodejců energií, což jistě 
nám, starším občanům, nepřináší radost, 
ale u  mnohých i  obavy z  dalších období 
života. Neustálé zdražování základních po-
třeb přináší obavy skupinám občanů s niž-
šími příjmy. 

Naše organizace nemohla naplnit celý 
plánovaný program, především zájez-
dů a  některých dalších akcí. Došlo také 
k ukončení dalšího volebního období a také 
k  některým změnám ve výboru, komisích 
a dalším aktivu naší organizace. 

Chtěl bych poděkovat všem fi rmám a in-
stitucím, které byly nápomocny při pořádá-
ní některých našich akcí. 

Bohužel musely být zrušeny některé pro-
sincové akce. 

V pravidelném čase se 7. prosince sejde 
výbor, Vlaštovky a v 11 hod. další členové 
všech komisí na společném aktivu k projed-
návání programu na příští rok. 

Poslední zájezd se uskuteční 16. prosin-
ce, a  to do Pardubic, k  prohlídce předvá-
noční inspirace na Pernštýnském náměstí. 
Zájemci se mohou přihlásit u Věry Fialové 
na tel.: 734 721 735. Odjezd autobusu je 
v 8:00 hodin ze zastávky od Stratílka. 

Dovolte mi, abych poděkoval všem našim 
členům za podporu naší organizace, popřál 
všem klidné prožití svátků vánočních, hod-
ně zdraví do nového roku, aby už konečně 
došlo k  obratu ve zdravotní situaci u  nás 
a mohli jsme v  klidu pokračovat ve svých 
přáních a mohli je naplnit. 

Za MO SČR Polička 
J. Koráb. 

Aby nikdo 
nebyl sám

Pro seniory, kteří rádi poznávají nová místa, nebo si 
rádi připomínají místa, která kdysi navštívili, připravu-
jeme Cestovatelská odpoledne. Tentokrát jsme pomocí 
fotografi í navštívili okolní památky a také se vydali po 
červené na Lucký vrch. Vycházející slunce nad Poličkou, 
výhledy na Kamenec, Sádek, Oldříš , Přibylov, Lucký 
vrch a  jeho historie, to vše orámované podzimní kra-
jinou. Došlo i na trénování paměti, kdy na fotografi ích 

Z činnosti DPS Penzion 
senioři poznávali květiny podél turistické trasy. V DPS 
Penzion jsme si také zahráli karty, člověče nezlob se, 
při skládání slov si senioři trénovali paměť a zazpívali 
jsme si na narozeninovém zpívání s pěveckým soubo-
rem Poupata známé písničky. Šikovné ručičky vyrábě-
ly vánoční skřítky. Svatomartinské posezení provoněly 
napečené rohlíčky a nechyběl ani zpěv s harmonikou. 

V. Pevná

prostřednictvím blízkých osob nebo např. sousedů. 
V ostatních případech je nutné službu dojednat s ur-
čitým časovým předstihem (např. již během pobytu 
v nemocnici vyjednat poskytování služby pro dobu 
po návratu domů a  stejně tak je důležité oznámit 
včas i vaše požadavky na změnu poskytování, např. 
poskytování služby v jiné dny, v jinou hodinu atd.). 

Mgr. Erika Šimková, sociální pracovnice
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V  Otevřených dveřích jsme na podporu 
dospělým lidem s duševním onemocněním 
využívali různé pracovní metody a nástroje, 
až jsme zakotvili u psychosociální rehabili-
tace dle modelu CARe. CARe se zaměřuje 
na zlepšení kvality života, převzetí odpo-
vědnosti sám za sebe a začlenění do komu-
nity v duchu Recovery (zotavení).

V zájmu zefektivňování této metody jsme 
se zapojili do projektu, který zahrnuje au-
dity a různé formy vzdělávání včetně stáže 
v Holandsku, které je kolébkou této meto-
dy. Jejími autory jsou Holanďané Jean-Pierre 
Wilken a Dirk den Hollander a díky projektu 
jsme měli možnost se s oběma osobně se-

V Holandsku na zkušené
tkat. Stáže se zúčastnilo 5 našich pracovní-
ků a já s kolegou Jakubem Fricem už máme 
tuto zkušenost za sebou. 

Vyrazili jsme 10. října společně s 16 pra-
covníky dalších služeb do projektu zapoje-
ných. Na celý týden jsme měli připravený 
program zahrnující putování po zdravot-
ních a sociálních službách duševního zdraví 
v okolí měst Leiden a Tilburg. Navštívili jsme 
různé typy zařízení – centra denních akti-
vit, terénní komunitní týmy, podporované 
a chráněné bydlení, kliniky zajišťující lůžko-
vou péči, komunitní centra i služby pracovní 
rehabilitace. Byly to návštěvy velmi inspiru-
jící. 

Napříč službami nás překvapilo, v jaké míře 
jsou do jejich chodu zapojeni dobrovolníci. 
Zajišťují velké procento provozu a jsou takřka 
„všude“. Bylo nám vysvětleno, že je tu mezi 
lidmi zakódovaná určitá vnitřní zodpověd-
nost, která je motivuje být přínosní a užiteční 
okolní společnosti. Ve službách je zapojeno 
velké množství psychiatrických sester. 

Hlavním úkolem sociálních pracovníků je 
plánování podpory, rozdělení úkolů a koordi-
nace lidí. Podpora klienta je rozdělena mezi 
různé typy služeb, přičemž každá má svou 
„odbornost“ a  většina z  nich je pro klien-
ta bezplatná. To je velký rozdíl oproti našim 
podmínkám, kdy často veškerou podporu za-
jišťujeme sami. Pestrá nabídka služeb a jejich 
provázanost je patrná i  ve službách bydlení 
či zdravotních klinik. Funguje zde prostupný 
systém, kdy je péče rozdělena do jednotlivých 
stupňů podle toho, jakou míru podpory klient 
právě potřebuje a jak se osamostatňuje. 

Fascinujícím zážitkem byla komunitní 
centra Eagle shelter a Nei Skoen. Tato cen-
tra využívá široká škála lidí bez omezení vě-
kem, pohlavím, diagnózou apod. Každý, kdo 
se chce na životě a fungování center podí-
let, je vítán, aniž by o sobě musel sdělit víc 
než své křestní jméno. Prostředí i program 
vytváří příchozí „hosté“ společnými silami 
dle svých dovedností a silných stránek, pro-
tože každý má nějaký talent, kterým může 
obohatit druhé. Velký důraz je kladen na 
svépomoc, nízkoprahovost a dobrovolnost. 

Celkově mě velmi nadchla pozitivní atmo-
sféra, otevřenost, naladění na růst, změny 
a orientace spíše na možnosti a příležitosti 
než limity a problémy ( jak to někdy vnímám 
u nás). Atmosféru celé stáže a mé přání pro 
nás všechny shrnuje motto jedné ze služeb: 
„Společně růst můžeme skrze vzájemný 
kontakt a důvěru“. 

Jana Dobrovolná 
vedoucí služby Otevřené dveře OCHP 



Karel Witz přišel do Poličky až v  roce 
1991, kdy získal v  restituci část rodinné-
ho majetku. Většina jeho rodiny zahynula 
v  Osvětimi. V  Poličce vybudoval úspěšný 
pivovar. Předtím hrál jako sólový kytarista 
s Mekym Žbirkou, Marikou Gombitovou či 
Petrem Nagym. 

Odkud pochází vaše rodina? 
Witzovi žili 19 let v  Košicích. Dvě moje 

dcery se narodily v Praze, tak jako já, ale žili 
jsme od roku 1973 v  Košicích. Chtěli jsme 
s manželkou být samostatní a nechtěli jsme, 
aby nám do všeho kecali rodiče. Každý člo-
věk dělá chyby, ale vše zlé je pro něco dobré. 
Já šel do Košic, protože jsme se tak dohodli 
se ženou. Měli jsme už dvě děti, skončil jsem 
školu a na Silvestra jsem nastoupil do vlaku 
a vystoupil v Košicích a 2. 1. jsem nastou-
pil na nové místo na slovenský statistický 
úřad. Dokonce i kytaru jsem prodal a myslel 
jen na rodinu. V Košicích jsem získal během 
3 měsíců třípokojový družstevní byt, 60 m2 
na sídlišti. Nic moc, ale tenkrát jsme neměli 
nikdo ani korunu a na byt nám přispěli moji 
rodiče. Byli jsme spokojení s tím, co máme. 
Na statistickém úřadě a zejména na policii 
si ale všimli, že mám mladšího bratra, kte-
rý žil ilegálně v Německu a tak mi zbyla je-
diná věc – muzika. S muzikou jsem začínal 
na Strahově v klubu č. 7 jako člen skupiny 
Ages B. C. – vítěz 1. pražského Beat Salonu 
1970. Začal jsem znovu nacvičovat s košic-
kou amatérskou skupinou Profi ly. Vedle toho 
jsem roznášel noviny. 

Vy jste hrál na kytaru i s Mekym Žbirkou, 
že? 

Ano,  s  Indigem, v  Modusu a  Collegiu 
Musicu (Marian Varga, Fedor Frešo, Dušan 
Hájek se zpěvákem Ľudovítem Noskem), 
ale taky jsem skládal. Třeba pro Mariku 
Gombitovou. 

V  Modusu jsme si už tenkrát říkali, že 
jsme taková malá kapitalistická skupina. 

Takhle to Meky Žbirka říkal. A my se mu-
síme našim plánům podřídit. Když jeden 
z nás bude nemocný, nemůže hrát celá ka-
pela. 

Jak Vaše rodina přišla do Poličky? 
Za to může můj tatínek, když mi bylo asi 

10-11 let. Projížděli jsme autobusem Polič-
kou a táta mi ukázal na určitou partii domů 
u náměstí, že tady Witzovi bydleli. Nevěděl 
jsem ani číslo domu. Historii naší rodiny 
v Poličce jsem moc neznal. Táta o  své ži-
dovské minulosti v  koncentračním táboře 
mlčel. Po historii naší rodiny jsem začal pá-
trat až po revoluci. V r. 1991 začal v dubnu 
platit zákon o mimosoudních rehabilitacích 
a tenkrát na půl roku otevřeli všechny úřa-
dy. Lidé v nich byli otevření. Zjistil jsem, že 
Witzovi byli od roku 1850 skutečně v Polič-
ce. My jsme jezdívali do Sádku a do Lačno-
va, odkud pocházela maminka. 

On s vámi tatínek o minulosti nemluvil? 
Můj táta přežil koncentrační tábor Te-

rezín a nikdy se přede mnou nezmínil ani 
slůvkem o tom pětiletém pobytu. On tam 
dělal topiče v krematoriu. Přežil on a jeho 
sestra s manželem, dokonce ta měla dceru 
Marii, která se narodila v  koncentračním 
táboře v březnu 1945. Jejich rodiče nepře-
žili. 

Otec nebyl deportován dál do Osvětimi 
apod.? 

On byl výkonný mladý pracovník, tenkrát 
právník a Němci se tam v tom vyžívali, že 
mají právníka v krematoriu. Tři lidi z Poličky 
přežili Terezín. 

Táta o tom nikdy před svým dětmi neřekl 
ani slovo. Vůbec jsme o těch hrůzách nemě-
li potuchy. Akorát vím, že nějaký spolužák 
v naší šesté třídě napsal Juden Raus – Židi 
ven. Odkud to má? Asi od svého táty. Takže 
jsme s bratrem přešli do jiné školy jako Židi. 
To bylo v Praze. 

Bralo se to tak, buď máte chytrého nebo 
blbého Žida. Obojí je možné všude. Bydle-
li jsme v Moravské ulici, původně ten dům 
v roce 1907 koupil můj pradědeček. Po roce 
1950 ho táta daroval státu. Musel se chrá-
nit ve svém povolání na Právnické fakultě 
Univerzity Karlovy. Byl i  členem KSČ do 
roku 1968. 

A o rodinný majetek v Poličce jste požá-
dal v restituci? 

Ano, v roce 1991. My se v tomto roce po-
stupně přestěhovali ze Slovenska. Nejprve 
jsme v restituci získali dva domy v Tyršově 
ulici. A při té příležitosti se ukázalo, že je tu 
ještě Poličský pivovar. Ohledně vydání pi-
vovaru jsem se přidal k panu Jiřímu Vášovi, 
o který 30. září 1991 požádal bez konkrét-
ních jmen právovárečníků u soudu ve Svita-
vách. Mezi námi – právovárečníky – v za-
stoupení Jiří Váša a Karel Witz a státem. Až 
v roce 2000 nám všem vydali celý pivovar. 

Jak to bylo přijato zde v Poličce? 
Někteří lidé se na to dívají skrz prsty. Co 

jsem jim tenkrát mohl nabídnout? Začali 
jsme se soudit od roku 91 a ten soud trval 
do roku 93. V roce 93 vydali rozsudek a pak 
jsme roky zakládali společnost. Současně 
to dával do pořádku i státní podnik Pivova-
ry Hradec Králové. A 1. 5. 94 jsme poprvé 
vešli do pivovaru. Tady nebyl jediný vysa-
vač. Jedno služební auto byla Škoda 105. 
Pivovar neměl v  Poličce svůj vlastní účet. 
Nic zde nebylo. Od roku 1517 jsme byli 
zřízením Sněmu českého ustaveni. Výroba 
piva probíhala ve 113 později právováreč-
ných domech. Pivo kvasilo svrchně, nebyly 
žádné ležácké sklepy a chlazení. To bylo až 
do roku 1865, kdy pivovar přešel na spodní 
kvašení, spilky, ležácké sklepy s chlazením 
(plzeňské pivo). Pivovar každoročně oslavo-
val na podzim své výročí vzniku. Od roku 
1771 byl veden jako Právovárečný měšťan-
ský pivovar v Poličce. 

A během komunistů tu bylo co? 
To byl zprvu komunální podnik Orlické 

pivovary, později národní podnik a  státní 
podnik Pivovary Hradec Králové. Bylo tam 
11 pivovarů. V Poličce byla provozovna. Vy-
stavovaly se zde dvě piva, desítka a  jede-
náctka. Nejmenovaly se Otakar atd. S Ota-
karem a  Závišem apod. přišla paní Eva 
Richterová, která byla v  představenstvu. 
Nikdo neměl námitky proti historickým 
jménům piv, například Hradební či Otakar 
(Přemysl). Dnes Otakar tvoří ze 75 % náš 
nabídkový repertoár. 

Když jste tenkrát do toho šel, tak jste 
něco věděl o vaření piva? Nebo o podniká-
ní? 

O  vaření piva nic. Pouze teoreticky 
o podnikání. Vše o pivu věděl sládek, pan 
Jiří Váša. Ten pracoval v představenstvu fi r-
my BEVI, s. r. o. a ve Svitavském pivovaru, 
odkud musel sám ke stáru odejít. 

A jaké byly začátky? 
Byly tvrdé, ale nebyl jsem unavený. Já ne-

byl z ničeho unavený. Nevěděl jsem, co je 
dovolená. V podstatě se nic moc nezměnilo, 
od té doby uplynulo 27 let. 

Kolik máte zaměstnanců teď? 
Dnes máme 75 zaměstnanců. Plus 5 čle-

nů správní rady, které šéfuji. 
Změnil něco covid? 
My jsme měli v roce 2019 přes 100 000 

hektolitrů výstav. V  roce 2020 jsme klesli 
na ¾ výstavu, tedy 78 400 hl nepastero-
vaného piva. Stěžovat si ale nemůžeme. 
Na covid si nemůžeme stěžovat, vyhnul 
se nám. Nikoho jsme nepropustili. Letos 
se snažíme dohánět výstav piva alespoň 
z roku 2020. Dnes dodáváme 20 % lahvové-
ho piva a 80 % sudového. Otevřeno máme 
každý den, 7 dní v  týdnu, v naší prodejně 
si smluvní i nesmluvní zákazníci diktují své 
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požadavky. Proto letos v listopadu vystavu-
jeme více než 94 % ležáků. 

Kdy a odkud přišla Vaše rodina původně? 
Je to jednoduché. Francouzský šlechtic 

Harbuval de Chamaré vyrazil do Německa, 
Polska a do Čech po r. 1700. Z Francie si 
sebou vzal do Čech správce Aarona Witze 
ze židovské čtvrti v Paříži se jménem WITZ 
a toho přivedl s sebou do Čech. V Nových 
Hradech si postavil v 18. století v Čechách 
malé Versailles. 

A tady se ocitli jak? 
Mám fotografi i, kde je hospoda a obchod 

s  obilím Hugo Witze v  Nových Hradech. 
Fotka je z roku 1929. Celá rodina udržovala 
kontakt, kterého se zúčastnil můj pra-pra-
-dědeček Josef Witz. V Chrudimi byli jiní dva 
bratři Witzové, kteří měli likérku. Za Němců 
šli všichni do koncentračních táborů. I  ze 
strany mé maminky. Byli to zase Pamovi. 
Nedávno jsem v Chrudimi byl u pokládání 
pamětních dlažebních kostek s datem jejich 
narození a úmrtí. Byl jsem i v Borové. 

Kdy přišel první Witz do Poličky? 
Můj prapraděda Eduard bydlel v Lačnově 

u Korouhve, byl jedním z těch tří Witzů teh-
dejší doby. V Poličce byla od roku 1860 To-
várna likérů Eduarda Witze a syn, Dr. Rudolf 
Witz. Tabulku jsem dokonce našel na dvoře 
ve svém domě. V roce 1850 koupili jako Židé 
dům v Poličce. Roku 1845 vyhořela Polička 
a toto se stalo 5 let poté – ve vyhořelé Polič-
ce si koupil nemovitost první Žid Witz. Před-
ci k těm koupeným právovárečným domům 
obdrželi i podíly na pivovaru. 

Dědeček RNDr. Rudolf Witz, chemik, byl 
umlácen lopatou v  Terezíně. Obdržel v  roce 
1945 od Ludvíka Svobody posmrtně vyzname-
nání, protože Němci do Terezína odvezli i Židy, 
kteří pomáhali fi nančně ostatním Židům. 

Jejich majetek nebyl po válce vrácen těm, 
kteří přežili holokaust? 

Nebyl. Pokud se dalo, tak si to vše ko-
munisté nechali. My jsme jediný pivovar, 
co restituci vyhrál u soudu. A v roce 1994 
Plzeňský Prazdroj musel dát 20 % majetku 
potomkům právovárečných měšťanů. Po-
tom už nebyl nikdo. Můj táta byl univerzit-
ní profesor a nenechal si skákat po hlavě. 
V  roce 1969 vystoupil ze strany, byl proti 
postupu Sovětského svazu v srpnu 1968. 

Byli deportováni přímo z Poličky? 
Všichni šli do Terezína a pak do Osvětimi, 

bylo jich 72 Židů z Poličky, z rodiny mého 
táty to byli všichni. Jen táta a  jeho sestra 
s manželem a jejich dítětem to přežili. Byli 
všichni v Terezíně. Tenkrát dali Němci rodi-
nám vybrat, které ženy půjdou do Osvětimi. 
Šla babička a všichni staří. Aby dali mladým 
šanci. Člověk stále srovnává a  vzpomíná. 
Někdy je to na houby… Někteří z  rodiny 
Witzů odešli už po roku 1938, kdy pochopi-
li, že začíná být zle… 

Ti prozíraví přežijí... 
Musí tu být lidi, kteří vidí, co se na nás 

chystá. U  nás (Witzovi) to tak vždy bylo, 
je a bude, vždy myslíme o 20 let dopředu. 

A když se otec vrátil po válce? 
Dům byl vykradený během konce války, 

nic tu nezbylo. A když se chtěli vrátit, ko-
munistický soud dal přednost jednotnému 
družstvu. Všechno jim sebrali. On se už 
v Poličce neměl kam vrátit. Nakonec se po 
válce dostal na ministerstvo práce a soci-
álních věcí a odtud na právnickou fakultu. 

Dostal jste zpět vše nebo jen část? 
Takových 70 %. 
Jste si jistý, že v tom Vaše rodina bude 

pokračovat? 
Už v  tom pokračují dávno – dcery Dita 

i  Eva jsou ve správní radě. Syn Erik je tu 
také se mnou. Mají mezi sebou ještě jed-
noho snílka, vynálezce a  pilota, Ing. Pavla 
Štefka. 

Udržujete vztahy s židovskou komunitou 
v Česku? Nejste praktikující. 

Mám dost práce tady. A kromě toho se 
musím odreagovat, tzn. hrát denně na ky-
taru a to se nedá skloubit. 

Jste hrdý na to, co jste vybudoval? 
Málokdy, na to jsem nikdy nemyslel. Je za 

tím mnoho práce. Nevěřím každému. Když 
mě jednou jeden člověk oklame, tak mě 
zklamal naposled. 

A  zajímá v  současné době někoho váš 
původ? 

Myslím, že o mém původu tu všichni vědí. 
Když jsem přišel v roce 91 do Poličky, tak si 
mysleli, že jim „…ten žid zde nic nenechá…“

Nevítali vás tu? 
Ne. Pro spoustu lidí jsem byl blbý žid. Vám 

to přijde strašný, ale tak to je. Už předtím 
nebyli rádi, když se sem v roce 1850 Žid na-
stěhoval. Před smrtí mi táta říkal, že největší 
chyba byla, když se Rakousko-Uhersko roz-
dělilo. Já to tenkrát nechápal, proč mi to říká. 

A jak to myslel? 
Moře od Jadranu až po Balt. My tu byli 

z  více národů, měli jsme sedm jazyků na 
bankovce. Kde tito lidé jsou dnes? Jak je to 
možné? I socialismus byl další útrapou. Ně-
mecký fašismus a vedle toho mezinárodní 
komunismus. Dvě stejné ideologie. 

Dovolte ještě pár otázek k pivu. Levným 
hitem jsou europiva. Proč jsou tak nekva-
litní? 

Jednoduchá věc. Heineken, Gambrinus 
apod. jsou si vědomí, že pokud nebude exi-
stovat pivovar jako v Poličce, nebudou mít 
žádný důvod se zlepšovat. Dělají hnusná 
piva, protože spoléhají na to, že tady zůsta-
nou jen oni. Náklady na pivo denně zkracují 
včetně doby ležení, ředí pivo odkysličenou 
vodou. Skuteční vlastníci ani nevědí, co pijí. 

A Vy jim do toho házíte vidle… 
Samozřejmě. 

A cítíte tlaky, abyste to prodali? 
Tu a tam od někoho. Ale to jsou podvod-

níci, fi nančníci, jak říkám s oblibou „blbeč-
kové“. Ale já neprodávám. Dokonce jsem to 
udělal tak, že máme omezenou převoditel-
nost akcií jen mezi akcionáři navzájem. 

Kdo je vaše konkurence? Spolupracuje-
te? 

Tady se nejedná o  spolupráci. Nikomu 
už moc nezáleží na pivu. Protože už nejsou 
vlastníci, o  tom to je. Bernard není vlast-
níkem Bernardu, protože půlku společnosti 
prodali takovým způsobem, že jedna půlka 
je s  větším právem. To si nechal, jak tvr-
dím, investor, tzn. belgický střední pivovar. 
A rozdělili si i trhy, Bernard je dobrý na vý-
chod, na západ Mortgate Duval. 

Kde nakupujete chmel? 
Nakupujeme od pěstitelů chmele ze Žat-

ce. A studna je vlastní. Teď budujeme další 
studnu. A máme i vlastní propagační stanici 
na kvasnice. Máme vlastní čistírnu odpad-
ních vod. 

Vaše pivo je nepasterované, tím je slav-
né... 

My to pivo nepasterujeme. Pivo je živý 
produkt a nemá se to přehánět s dobou ex-
pirace. My totiž víme od sládka pana Váši, 
že se můžeme vydat jednou cestou. Buď 
jdeme na export a trvanlivost řadu měsíců. 
Pak musíme přidávat chemii kvůli stabiliza-
ci a pasterovat. To my neděláme. Je to nej-
lepší pivo, jaké jsem kdy mohl pít. Je navíc 
o několik desetin silnější proti jiným pivům. 
Každý úkon – například fi ltrace – ubírá 
z piva něco málo chuti. 

A když máte nefi ltrované a nepasterova-
né pivo, jakou má trvanlivost? 

Nefi ltrované, to vydrží den. To musíte 
pít každý den. A  dáváme ho jen do sudu. 
V láhvi se koupit nedá. V láhvi je nepaste-
rované, ale fi ltrované, a to vydrží max. 2-3 
týdny. Každému říkáme „Vážený odběrateli, 
my Vám dodáme každý týden čerstvé ne-
pasterované pivo.“ Tečka. 

Markéta Kutilová 

ou po vaření poličského piva

Karel WITZ 
 narozen 7. ledna 1947 v Praze v rodině 
 právníka 
 jeho otec byl za nacistické okupace 
 deportován do Terezína 
 1972 vystudoval v Praze Vysokou školu
 ekonomickou 
 na začátku 70. let se přestěhoval s rodi-
 nou na Slovensko 
 byl kytaristou ve skupinách Modus nebo 
 Collegium Musicum 
 1991 po pádu totality požádal o navrá-
 cení rodinného majetku v Poličce 
 1991 – 2000 vybudoval Měšťanský 
 pivovar v Poličce 
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Slavnostní křest knihy proběhne v sobotu 11. 12. 
od 14 hodin v exkluzivním prostředí půdy kostela. 

Kniha bude dostupná od 10. 12. 2021 na faře, 
u poličských knihkupců, i v běžné distribuci. 

Zřejmě jediný kostel na světě, na jehož věži se 
narodil světově proslulý hudební skladatel. Chrám, 

NOVÁ KNIHA O KOSTELE SV. JAKUBA
který se nachází uvnitř jednoho z nejzachovalejších 
prstenců středověkých hradeb u  nás. Důkaz toho, 
že novogotika se nemusí jen trpně ohlížet do minu-
losti, ale může svou historickou předlohu nápaditě 
obohacovat. Svědek ojedinělé regionální rebelie, při 
níž lidé roku 1949 zabránili Státní bezpečnosti za-
tknout zdejšího oblíbeného děkana Jaroslava Daňka. 
To všechno patří k charakteristikám kostela svatého 
Jakuba v Poličce, kterému vdechl život Přemysl Ota-
kar II., po jehož dlažbě kráčel Karel IV. a který v po-
lovině 19. století fakticky přestal existovat. Slavného 
zmrtvýchvstání se dočkal roku 1865. Na začátku 
21. století rozdává z toho, co nabral, a kvete do krá-
sy: navzdory nedávné době, která to s kostely moc 
dobře nemyslela, přináší dál naději „hostům na této 
zemi“, od roku 2010 je národní kulturní památkou 
a v letech 2017–2021 se mu dostalo kompletní opra-

vy za zhruba 70 milionů korun, již umožnila dotace 
z  Integrovaného regionálního operačního programu 
Evropské unie. 

Kniha mapuje pět let prací na rekonstrukci sva-
tojakubského kostela a  formou rozhovorů s  projek-
tantem, historiky, restaurátory, archeoložkou nebo 
pracovnicí památkové péče přibližuje, co všechno 
a  jakým způsobem se v  kostele vykonalo. Fotogra-
fi e z toho období zprostředkovávají atmosféru velké 
obnovy, nabízejí srovnání různých předmětů před 
restaurováním a  po něm a  ukazují utajené detaily 
a průhledy, jinak návštěvníkům chrámu skryté. Úvod-
ní část knihy představuje historii kostela a duchovní 
správy od založení města v roce 1265. Vůbec poprvé 
se čtenářům dostávají do ruky souvislejší informace 
o životě svatojakubské farnosti v době vlády komu-
nistů. Kniha podává čtivou formou ucelenou zprávu 
o kostele svatého Jakuba v proměnách času i o lidech 
s ním spojených.

1. 12. 18:00
SFP - SEVERSKÝ FILMOVÝ PODZIM
Psychobitch, drama Norsko 2019

Frida se, dle vlastních slov, chtěla stát outsiderem 
třídy. Všechny děti ve škole se shodují na jednom – 
Frida je fakt jiná. Marius je její vrstevník a pro úspěch 
dělá vše, co může. Frida se však nemíní nechat pre-
miantem třídy poučovat. Jejich společné doučování se 
tak stane katalyzátorem vzájemného, už tak turbu-
lentního vztahu. Hádky s Fridou jsou však pro Mariuse 
něčím nepoznaným – vzrušením i výzvou.

Vstupné: 50 Kč
2. 12. 19:00
Parabeseda

Jak rozumět Bibli v  dnešní době? Jak by Ježíšo-
vo poselství znělo dnes? Dnešním jazykem? Beseda 
s Alexandrem Flekem, překladatelem Bible21, autorem 
Parabible, kazatelem a inspirativní osobností. 

Na besedu do Divadelního klubu v Poličce přijede 
vedoucí týmu překladatelů Bible21, tedy překladu 21. 
století, který přináší nadčasové poselství Bible v sou-
časné, čtivé češtině. Usiluje o maximální věrnost pů-
vodním hebrejským, aramejským a  řeckým textům, 
zároveň však chce oslovit dnešní čtenáře.

Pořádá: Římskokatolická farnost
3. 12. 20:00
Jazzové setkání 
MELANIE SCHOLZ TRIO (JAR, NOR, CZ)

Půvabná jihoafrická zpěvačka ověnčená řadou úspě-
chů vystoupí spolu s  Jo Fougner Skaansarem z Norska 
hrajícím na kontrabas a Tomášem Hobzekem na bicí.

Vstupné: 150 Kč/100 Kč SD
8. 12. 18:00
SFP Jak jsem se stal komikem, drama, Švédsko 2019

Stand-up komik Juha přijíždí do svého rodného 
města, kde dříve nechal nějaké kostlivce ve skříni. 
V myšlenkách se vrací do dětství, aby se vyrovnal se 
starými křivdami. Ve fi lmové adaptaci románu Jonase 
Gardella sledujeme dospívání jednoho komika na po-
zadí éry 70. let ve Švédsku.

Vstupné: 50 Kč

9. 12. 18:00
Jednotka intenzivní péče

Dokumentární fi lm Adély Komrzý a  beseda. Po 
shlédnutí fi lmu bude následovat debata s pracovníky 
Hospice sv. Michaela z Poličky. 

Vstupné: 100 Kč/70 Kč SD a ZTP
11. 12. 20:00
Po čertech dobrej mejdan vol. 2
REVOLUCE a DAN VERTíGO

Poličská REVOLUCE si pro Vás připravila mejdan 
vol. 2. Přijďte si poslechnout nové skladby , které se 
brzy objeví na chystaném druhém CD. Jako host vy-
stoupí brněnský písničkář Dan Vertígo.

Vstupné: 180 Kč/130 Kč
12. 12. 18:00

SFP All inclusiv, Dánsko 2014, komedie
Ditte a její starší sestra Sigrid letí spolu se svo-

jí matkou Lise na Maltu, aby tam oslavily matči-
nu šedesátku. Od Lise právě odešel její muž, otec 
děvčat, a obě sestry se nedokážou shodnout, jak ji 
rozveselit. Dovolená se postupně mění v absurdní 
drama.

Vstupné: 50 Kč
14. 12. 17:00
Vánoční představení Divadelní školy při DS Tyl

Vstupné: 20 Kč
15. 12. 18:00
SFP Utíkej Uje utíkej Švédsko 2020, drama

Švédský hudebník a herec Uje Brandelius hraje sám 
sebe v režijním debutu Henrika Schyff erta. Coby front-
man populární kapely sní Uje o dalším hitu, ovšem ži-
vot mu aktuálně doručuje spíš překvapení: například 
v podobě vážné nemoci. 

Vstupné: 50 Kč
17. 12. 20:00
Koncert Michala Horáka

Mladý, nadějný, známý a oblíbený písničkář poprvé 
v Poličce.

Vstupné: 180 Kč/120 Kč
23. 12. 2021 20:00
Legruti

Letní kočovné divadlo POPRASKDu připomínající boj 
pustorybenského Jana Makovského a jeho kamarádů.

Vstupné: 100 Kč
25. 12. 2021 20:00
Porážka Anny Perníčkové aneb Konec tyfu na Vyso-
čině

Kočovná hra divadelní poličské divadelní skupiny 
„Mladý kočovníci“

Květen, 1945. Nacházíme se v nejmenované vesnici 
nedaleko Poličky. Od horního konce nedávno proudily 
davy osvoboditelů, které spolu s mírem přivezly také 
tyfus. V místní sokolovně probíhá očkování, na které 
musí všichni povinně přijít. Dokumentární inscenace 
vychází ze vzpomínek našich rodičů, prarodičů a pra-
prarodičů. Autor: Kolektiv mladých kočovníků

Vstupné: 100 Kč
26. 12. 21:00
Fu_kru mejdan

Poličské elektronické Vánoce
Vstupné: 100 Kč

28. 12. 20:00
VEPŘOVÝ KOMETY + BEDROCK

Skupina Vepřové komety začala vystupovat již 
v roce 2004 jako dětská a posléze studentská kapela. 
S postupem let hráči společně proplouvají žánry folku, 
bigbeatu, rock‘n‘rollu, reggae a  funku. https://www.
veprovekomety.cz/ Bedrock jsou mladí, energičtí, 
krásní, hudební a hlavně poličští.

Vstupné: 200 Kč/100 Kč

Divadelní 
klub

Soukromý investor
pro všechny

Máte na nemovitosti exekuci 
nebo pohledávku? Vyplatím 

insolvence i exekuce. 
Zachráním nemovitost před 

prodejem v dražbě. 
Sloučím malé půjčky 

- konsolidace. Případně půjčím 
peníze oproti zástavě. 

Bonitu a registry neřeším. 
Individuální přístup, korektní 

a rychlé jednání. 
Jsem soukromá osoba. 
Volejte 776 607 833.
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P E N S I O N  P R O  S V O B O D N É  P Á N Y

1 9 h
D i v a d l o  v  r á m c i  A B O N M Á  P O D Z I M  2 0 2 1
V s t u p n é  4 2 0  K č  /  3 9 0  K č  /  3 6 0  K č

P O
1 3

D U N A
D o b r o d r u ž n ý / D r a m a / S c i - f i ,  1 5 5  m i n ,  U S A ,  t i t u l k y
V s t u p n é  1 3 0  K č ,  n e v h o d n é  d o  1 2  l e t1 9 h

S O
0 4

H U D B A  P O M Á H Á
V á n o čn í  b e n e f i čn í  k o n c e r t
V s t u p n é  3 7 0  K č  /  2 9 0  K č  /  2 1 0  K č1 9 h

S T
0 1

PŘÁ N Í  J E Ž Í Š K O V I
K o m e d i e ,  1 0 9  m i n ,  Če s k o
V s t u p n é  1 2 0  K č ,  p ř í s t u p n ý1 9 h

S T
0 8

B .  M A R T I NŮ  A  M Y
K o n c e r t  Z U Š  B o h u s l a v a  M a r t i nů  P o l i čk a
M a l ý  s á l  T y l o v a  d o m u  |  V s t u p n é  n a  m í s tě1 7 h

S O
1 1

M Y Š I  P A TŘ Í  D O  N E B E
A n i m o v a n ý / K o m e d i e ,  8 7  m i n ,  ČR / F R / P L / S R ,  d a b i n g
V s t u p n é  1 2 0  K č  /  1 0 0  K č * ,  p ř í s t u p n ý1 6 h

S O
1 8

T A J E M S T V Í  S T A R É  B A M B I T K Y  2
P o h á d k a ,  1 0 0  m i n ,  Če s k o
V s t u p n é  1 3 0  K č  /  1 1 0  K č * ,  p ř í s t u p n ý1 6 h

S T
1 5

V Á N OČN Í  K O N C E R T
K o n c e r t  Z U Š  B o h u s l a v a  M a r t i nů  P o l i čk a
V e l k ý  s á l  T y l o v a  d o m u  |  V s t u p n é  n a  m í s tě1 7 h

ČT
1 6

ČE S K Á  M Š E  V Á N OČN Í
Č l e n o v é  s b o r u  o p e r y  N á r o d n í h o  d i v a d l a  v  P r a z e
V s t u p n é  2 0 0  K č  /  1 0 0  K č * *1 9 h

P O
2 0

K L A N  G U C C I
K r i m i n á l n í / T h r i l l e r / D r a m a ,  1 6 4  m i n ,  U S A ,  t i t u l k y
V s t u p n é  1 2 0  K č ,  p ř í s t u p n ý  o d  1 5  l e t1 9 h

P O
0 6

P O P E L K A
B a l e t  -  t a n e čn í  o b o r  Z U Š  B o h u s l a v a  M a r t i nů  P o l i čk a
V e l k ý  s á l  T y l o v a  d o m u  |  V s t u p n é  n a  m í s tě1 8 h

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA.
V Tylově domě se vstupenky prodávají vždy pouze hodinu před danou akcí. 
Elektronické vstupenky zakoupíte přes vstupenkový systém na našich webových stránkách. 
Předprodej vstupenek zajišťuje: Informační centrum Polička, Palackého nám. 160, tel. 461 724 326. 
*dospělí / děti do 15 let **plná cena / senioři 60+, studenti a ZTP

K U L T U R N Í  K A L E N D ÁŘ

P R O S I N E C  2 0 2 1

www.tyluvdumpolicka.cz

Sledujte nás:

PŘ I P R A V U J E M E

T y lů v  dům  V á m  p ře j e  k r á s n é  V á n o c e  
a  š ťa s t n ý  n o v ý  r o k !

M I S T E R I O  D E L  Á N G E L  S  A N N O U  P O L Í V K O V O U  
N E
1 2

H u d e b ně  t a n e čn í  p ře d s t a v e n í
V s t u p n é  3 3 0  K č ,  3 1 0  K č ,  2 9 0  K č  /  1 6 5  K č ,  1 5 5  K č ,  1 4 5  K č * *1 9 h

T A N G O  A R G E N T I N O  S H O W

ČT
0 9

Z A S E D Á N Í  MĚS T S K É H O
Z A S T U P I T E L S T V A

1 6 : 3 0 h M a l ý  s á l  T y l o v a  d o m u
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Vážení diváci, 
s  ohledem na stále trvající pandemická 

opatření, která bohužel negativně ovliv-
nila prodej vstupenek na kulturní akce po 
celé republice, jsme nuceni přesunout kon-
cert skupiny 4tet, který se měl konat dne 
3. 11. 2021 v  Tylově domě v  Poličce, na 
nový termín a to 4. 11. 2022. Pevně věří-
me, že nám i  v  této nelehké době zacho-
váte přízeň a společně se všichni setkáme 
v  novém termínu. Zakoupené vstupenky 
zůstávají v platnosti. 

 Děkujeme za pochopení! VM ART pro-
duction, s. r. o. 

Přesun koncertu

 Vážení diváci, i  přes velmi nepříznivou 
dobu pro Vás v  prosinci připravujeme tři 
krásná představení.

V neděli 12. prosince v 19:00 ve velkém 
sále Tylova domu můžete uklidnit duši 
a  ucítit slunce v  tanečně hudebním před-
stavení Misterio del ángel – Tango argenti-
no show s Annou Polívkovou. Jak už název 
napovídá, jde o  směsici nádherného ryt-
mu argentinského tanga v podání Escualo 
Quintetu spojeného s horkokrevným, slun-
cem obohaceným pohybem tanečníků ze 
studia Tangonexion. Sama známá herečka 
se Vám představí v roli tanečnice. Myslím, 
že je opravdu na co se těšit. 

V  úterý 14. prosince v  19:00 završíme 
podzimní divadelní abonmá komickým 
představením Pension pro svobodné pány, 
odehrávající se v pokoji jednoho penzionu, 
kam si nájemník přivede slečnu, čímž poru-
ší upjaté předpisy domovního řádu. V pro-
dukci divadla Palace vystoupí známí umělci 
Patrik Děrgel, Marie Doležalová / Lenka 
Zahradnická / Anna Fialová / Dominika Bý-
mová, Lukáš Příkazký, Kateřina Pindejová, 
Václav Liška / Zdeněk Velen, Petr Miklovič, 
Ilona Hoferová / Lucie Jiříková / Lucie Ur-
banová / Gabriela Rohlederová. 

ZVEME VÁS DO TYLOVA DOMU
Ve čtvrtek 16. prosince v  19:00 Vás 

zveme na vánoční koncert – Českou mši 
vánoční Jana Jakuba Ryby. Klasické před-
stavení v  provedení členů sboru opery 
Národního divadla v  Praze se sólisty: Ra-
dek Krejčí, Tomáš Jindra, Richard Renner, 
Lenka Kučerová, Radka Kyralová, Blanka 
Sládková, Pavla Zobalová-Renner, kteří pod 
vedením hlavního sbormistra Národního di-
vadla Pavla Vaňka vytvořili projekt vysoké 
umělecké úrovně. Režisérem tohoto pořadu 
je Tomáš Masák, dlouholetý člen operního 
sboru Národního divadla v Praze a bývalý 
tajemník sboru ND. 

Na programu kina najdete v  sobotu 
11. prosince animovaný fi lm pro děti Myši 
patří do nebe a o týden později, v sobotu 
18. prosince, pokračování české rodinné 
pohádky Tajemství staré bambitky 2. Za-
čátek dětských fi lmových představení je 
nově posunut o dvě hodiny dříve, tedy na 
16 hodin. Kompletní program kina Tylova 
domu naleznete v kulturním kalendáři a na 
www.tyluvdumpolicka.cz. 

V  sobotu 8. ledna v  19:00 společně 
s  multižánrovým orchestrem Th e People 
přivítáme nový rok za zvuku melodií zlatých 
hitů několikanásobného slavíka Karla Gotta. 

V  lednu bychom také rádi zahájili plesovou 
sezónu a otevřeli základní kurz tance a spo-
lečenské výchovy. 

Závěrem bych rád připomenul všem, kdo 
se chystají Tylův dům navštívit, že vstup na 
akce se stále řídí vládními nařízeními, která 
se neustále aktualizují. Veškeré informace 
naleznete na našich webových stránkách 
www.tyluvdumpolicka.cz nebo přímo v Ty-
lově domě. 

Přejeme Vám všem příjemné prožití svát-
ků vánočních a šťastný nový rok. 

Za tým Tylova domu ředitel Petr Cuper 
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18. 12. od 17:00, Střítež u Poličky, č. p. 68
Sousedé sobě – Setkání třetího druhu 
Setkání s  neznámým, nebo nyní možná 

už více známým, pokud se týká páté vlny lé-
tajících Korona virů. Španělské slimáky jsme 
už také přijali jako staré známé. Téma letoš-
ní předvánoční výstavy a setkání místních 
tvůrců a  umělců bude podbarveno tímto 
tématem, které v sobě skrývá široké spek-
trum k vyjádření vnitřních strachů a nejis-
tot, ze všeho, čím nás nás známý i neznámý 
Svět obklopuje. 

Nebojte se pustit svou fantazii na špacír, 
nechte se inspirovat k  vytvoření nového 
díla v jakémkoliv médiu a doneste ho mezi 
17.–18. 12. do naší galerie ve Stříteži, kde si 
ho s naší pomocí nainstalujete. 

Galerie má rozměry 9,5m délka x 5,5 šíř-
ka x 3m výška. 

Do 17. 12. můžete vidět artefakty pro-
storové hudebně vizuální akce Listoladění 
a Tichoslavky, společné dílo Marie Tučkové 
a Petra Nikla. 

Petr Nikl, vizuální umělec, hudebník 
a  performer, fotograf, tvůrce fantaskních, 
hlubokomyslných, vizuálně krásných a pře-

GALERIE KABINET CHAOS
kvapivých představení – např. Divadlo 
Archa v  Praze – je jedním z  komplexních 
umělců současnosti. Jeho tvorba je něčím 
vždy o mílový krok napřed a je srovnatelná 
s tím nejlepším ze světového umění. 

Takovouto komplexní umělkyní je i  Ma-
rie Tučková, která reprezentuje nastupující 
uměleckou generaci. Vystudovala atelier fo-
tografi e na pražské VŠUP (Umprum), ale její 
tvorba daleko přesahuje hranice vizuálního 
umění, vytváří objekty, skupinové perfor-
mance, dotýkající se závažných i osobních 
témat.

Galerie Kabinet Chaos a  její celoroční 
kulturní a výstavní program vzniká z velké 
části díky fi nanční podpoře MKČR a města 
Poličky.

Najdete nás na adrese: Střítež 68, Polič-
ka, 572 01, v  usedlosti Chaos, 4 km od 
Poličky směrem na Litomyšl a  14 km od 
Litomyšle směrem na Sebranice. Otevřeno 
v sobotu od 13 do 18 hod. a v den verni-
sáží, také po dohodě téměř kdykoliv na tel: 
602 315 215 nebo verbrom@gmail.com. Hle-
dáme dobrovolníky. Naše akce vznikají v rám-
ci aktivit našeho Spolku Planeta Chaos, z. s. 

Mime Fest 2021 byl díky VÁM návštěv-
níkům opět úžasný. DĚKUJEME, že jste nás 
svou návštěvou podpořili. 

Rádi bychom poděkovali městu Poličce 
za fi nanční podporu, Tylovu domu a Diva-
delnímu klubu za zapůjčení prostor zdar-
ma a skvělou spolupráci – speciální dík pak 
patří technikům Jindrovi, Jirkovi a Lulejšovi. 
Děkujeme ZUŠ B. Martinů za zapůjčení ta-

MIME FEST 2021 – poděkování
nečních sálů, ZUŠ Bystré za zapůjčení bale-
tizolu, Kláře z klubu za vše, Danče za úklid, 
kuchařkám a  kuchařům, dobrovolnicím 
z  kuchyně Gabče, Lucce, Andrejce, Barče 
a Pétě a celému organizačnímu týmu. 

Pro naše fanoušky připojujeme termín 
11. ročníku MIME FEST: 14.–17. 9. 2022. 

Za Pontopolis, z. s, Petra Jílková 

Musica Orbis Gloria 
V pátek 5. listopadu odjel pěvecký sbor 

Juliettes na třídenní zájezd do Prahy, aby 
se zúčastnil soutěžní přehlídky sborového 
zpěvu pod názvem Musica Orbis Gloria. 
V sobotu sbor dvakrát vystoupil v krásném 
sále Bohuslava Martinů v Lichtenštejnském 
paláci. Odborná porota udělila pěveckému 
sboru Juliettes speciální cenu za propagaci 
vokální tvorby a odkazu díla B. Martinů. 

Vrcholným a  mimořádným uměleckým 
zážitkem pro všechny zpěvačky bylo zpívání 
při nedělní mši v katedrále sv. Víta. Pěkným 
završením celého festivalového programu 
byla plavba po Vltavě s obědem. 

Mgr. Ellen Erbesová 

Sbor zpíval 
v chrámu sv. Víta 

Každoroční vánoční muzejní výstava 
v  Poličce má letos trochu jinou atmosfé-
ru. Nabízí totiž ohlédnutí za historií muzea 
samého, neboť to letos slaví 140 let své 
existence. Dne 6. listopadu 1881 byl na 
první valné hromadě ustanoven Muzejní 
spolek Palacký, jehož úkolem bylo dle sta-
nov „sbírati starožitnosti, památky města 
Poličky a okresu poličského zvlášť a histo-
rické památky umění a vědění lidského vů-
bec...“ Brzy poté, právě o Vánocích před sto 
čtyřiceti lety, se uskutečnila první výstava 
spolku, tehdy pravděpodobně v prostorách 
kreslírny chlapecké školy (dnešní muzeum). 
Výstava byla zřejmě skromná, za první roky 
totiž muzeum sesbíralo jen 66 předmětů 
a ještě dlouhé roky poté muzejníci zápasili 
s naprostým nedostatkem fi nancí.

Muzejnictví bylo v  prvních letech po-
měrně málo zapsáno do povědomí obyva-
tel Poličky, proto vznikaly iniciativy k  jeho 
propagaci: byly pořádány besedy pro veřej-

MartiNoviny – Z muzejní historie – (nejen) o martinůovských výstavách
nost, kupř. o vývoji řemesel (1889), vydána 
tiskem byla „První zpráva musejního spolku 
Palacký v  Poličce“ (1895), vyšel také prv-
ní díl „Pamětí královského věnného města 
Poličky“ od učitele a předsedy spolku Jana 
Václava Štefky (1908). 

Samotné výstavnictví bylo velmi skrom-
né: spolek totiž neměl k  užívání žádné 
adekvátní prostory, většinou sbírkové před-
měty vystavoval jen v nabídnutých či pro-
najatých místnostech a  i  když už od roku 
1900 existoval fond k  vystavění budovy 
muzea, nikdy nebyl naplněn. Dlouhá léta 
tedy nebyla muzejní činnost nikterak vý-
znamná, svoje v tom navíc sehrály i útrapy 
první světové války, kdy obyvatelstvo trápi-
ly zásadní existenční problémy. 

Významným momentem, jímž byla od-
startována nová éra poličského muzejnic-
tví, byl počátek třicátých let 20. století. 
V Poličce byla totiž v roce 1928 vybudová-
na moderní budova školy a  o  rok později 

reprezentativní Tylův dům, tudíž původní 
budova chlapecké školy, v níž sídlil i ochot-
nický divadelní spolek v centru města, byla 
uvolněna a  po jednáních bylo rozhodnuto 
věnovat ji pro účely muzea. Tak mohlo mu-
zeum od třicátých let začít realizovat své 
výstavy v důstojných prostorách. 

A  jak to bylo s  Bohuslavem Martinů? 
Na svého rodáka mysleli muzejníci už od 
zmiňovaných třicátých let, tedy v  době, 
kdy Martinů ještě žil v  Evropě a  většinou 
o prázdninách na pár týdnů zavítal do Polič-
ky. Je tedy možné, že osobně viděl i první 
skromnou výstavu o  své osobě. Podle zá-
znamů totiž v  letech 1933–1940 spolek 
„Palacký“ upravil několik vitrín, v nichž byly 
vystavovány fotografi e a  programy zahra-
ničních koncertů z díla B. Martinů. 

Léta protektorátu a druhé světové války 
byly pro poličské muzeum – stejně jako pro 
celou řadu jiných kulturních institucí – zlé. 

pokračování na str. 16
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Pour féliciter
Radost ze života, pevné zdraví, 

mnoho pracovních i osobních úspěchů 
v roce 2022 

Vám i všem Vašim blízkým 
přeje 

kolektiv Městského muzea 
a galerie Polička 

VÝSTAVA: 
VÁNOCE Z DEPOZITÁŘE 

Výstava o  věcech darovaných, o  jejich 
prvním životě v domácnosti i druhém životě 
v muzeu a galerii. 

13. 11. 2021 – 16. 1. 2022, výstavní sály 
muzea 

Zatímco našinec se o  Vánocích těší na 
věci nové a  „dělá jim doma místo“, kurá-
tor v  muzeu a  galerii čeká, že ho někdo 
obdaruje předměty starými. A  tak přijímá 
dary a nakupuje sbírky, které dokumentují 
celkový obraz o slavné i každodenní minu-
losti Poličky a  okolí. Nová výstava přibli-
žuje složení sbírkového fondu, život sbírek 
v depozitářích i na výstavách či rozmanitou 
práci muzejních pracovníků. Spolu s nimi se 
můžete zamyslet nad posláním, smyslem 
a podobou muzea v minulosti, současnosti 
i budoucnosti. 

Ve velkém výstavním sále pod vánočním 
stromem najdete opravdu velké dárky – vit-
ríny – a v nich něco na sebe, něco do ku-
chyně, něco na hraní, leccos pro kutily a od 
kutilů, knížky ke čtení i památky na Bohu-
slava Martinů atd. V zákoutích s nábytkem 
na vás dýchne atmosféra Vánoc a obdaro-
vávání i tradice stavění velkého betléma. 

Městské muzeum výstavou zároveň při-
pomíná 140. výročí svého trvání. Už naši 

CENTRUM BOHUSLAVA MARTINŮ
předkové z Musejního spolku Palacký v 80. 
letech 19. století totiž pořádali první výsta-
vy právě o Vánocích a právě v tehdejší chla-
pecké škole, nynější budově muzea. A  tak 
se vlastně vracíme k muzejním kořenům. 

Výstavou také děkujeme našim přízniv-
cům a dárcům, bez jejichž pomoci by mu-
zeum nemohlo plnit svou společenskou roli. 
ZIMA NAPŘÍČ VÝTVARNÝM UMĚNÍM 

Výstava je průřezem sbírkou výtvarného 
umění poličského muzea se spojujícím mo-
tivem zimy. 

13. 11. 2021 – 16. 1. 2022, výstavní sály 
muzea 

Výstava je rozdělena do tří celků, a to Svatá 
rodina v dílech starých mistrů, Krajináři Vy-
sočiny a Moderní umění. Námět zimy je pro 
malířství Vysočiny velmi typický. Akademičtí 
malíři se ztvárňování zákoutí zdejší krajiny 
a venkova zhostili mistrným způsobem. V ne-
sčetných odstínech zachytili zdejší drsnou 
krajinu pod příkrovy zmrzlého sněhu nebo 
při oblíbeném jarním tání. Jedním z cenných 
exponátů výstavy je působivý obraz svaté ro-

Hned v roce 1939 odvezlo gestapo z muzea 
všechny zbraně, bylo zrušeno oddělení Pa-
mátník osvobození a v roce 1944 bylo muze-
um pro veřejnost nuceně uzavřeno zcela. Rea-
lizovat ve válečných letech výstavu o Martinů 
bylo zhola nemožné, neboť pro odmítnutí 
navrátit se do okupované země byl skladatel 
prohlášen za vlastizrádce a jeho dílo nesmělo 
být prováděno. Ale po osvobození – jako dá-
rek ke skladatelovým pětapadesátým naro-
zeninám – byla z iniciativy muzejního spolku 
otevřena malá expozice v přízemí muzea. Že 
si poličští svého rodáka vážili, dokládá i fakt, 
že ve stejném roce mu bylo uděleno čestné 
občanství města a náměstí okolo kostela sv. 
Jakuba, kde se Martinů narodil, bylo pojmeno-
váno jeho jménem. A v srpnu roku 1947 pak 
byla zpřístupněna rodná světnička Bohusla-
va Martinů. Její přesná úprava a zařízení byly 
řešeny podle vzpomínek a  informací sklada-
telových sourozenců Františka a Marie. Svět-
nička se stala a dodnes je atraktivním cílem 
obdivovatelů skladatelova díla i  obyčejných 
turistů. Ve stejném roce byla otevřena stálá 

výstavní síň Martinů, která byla o deset let 
později nově instalovaná a  rozšířená o  řadu 
exponátů. Její koncepce se ujal muzikolog Iša 
Popelka, jenž také započal systematicky bu-
dovat sbírkové fondy Bohuslava Martinů. Vel-
kým vkladem v  tomto ohledu byla rozsáhlá 
kolekce rukopisů a rodinných památek, které 
v roce 1957 muzeu věnovali skladatelovi sou-
rozenci. 

V roce 1973 byla slavnostně otevřena prv-
ní moderní expozice – Památník Bohuslava 
Martinů. Její uskutečnění bylo reakcí na stále 
rostoucí zájem o osobnost a dílo B. Martinů 
v době, kdy již nebyl politickými sférami za-
povídán. Bohužel byl Památník v této podobě 
v  provozu pouze do jara 1976, kdy musela 
být expozice rozebrána a uskladněna, neboť 
budova muzea se dostala do havarijního sta-
vu. Ani v době uzavření budovy se na sklada-
tele ve výstavnictví nezapomnělo. K 90. výro-
čí narození Martinů (1980) byla instalována 
dlouhodobá expozice nazvaná „Cesty vedou 
domů“, konaná v  přízemí Tylova domu. Vý-
stava, jejímž autorem byl ředitel muzea Jan 
Kapusta, přinesla méně známé dokumenty 

ze skladatelova života i  díla. S  dokončením 
rekonstrukce muzejní budovy v  r. 1984 byl 
znovu otevřen i Památník Bohuslava Martinů 
(slavnostní otevření se konalo u  příležitosti 
25. výročí úmrtí skladatele 25. 8. 1984). Scé-
nář expozice, vycházející v  hlavních částech 
z verze z r. 1973, byl doplněn seriálem kreseb 
– karikatur ze skicáře B. Martinů a do té doby 
nezveřejněných fotografi í skladatele, včetně 
fotografi í ze smutečních slavností: z pohřbu 
Charlotte Martinů (1978) a z převozu ostatků 
B. Martinů ze Švýcarska do Poličky (1979). 

V roce 2006 došlo k zásadní a dlouhodo-
bé rekonstrukci tří muzejních budov (č. p. 
112, 113 a 114). Nově tak bylo vybudováno 
a v roce 2009 slavnostně otevřeno Centrum 
Bohuslava Martinů (CBM), jehož součástí je 
mj. nová stálá expozice nazvaná „Barevný 
svět Bohuslava Martinů“, kterou pro Poličku 
vytvořil martinůovský badatel a  jeho celoži-
votní propagátor, čestný občan města Polič-
ky, muzikolog Jaroslav Mihule. A v této podo-
bě známe vystavené martinůovské i ostatní 
muzejní sbírky dodnes. 

Monika Holá, muzikoložka CBM

diny s názvem Klanění pastýřů, na kterém lze 
obdivovat hru světla a stínů typickou pro ba-
rokní malířství. Některé z vystavených obrazů 
znají návštěvníci ze stálé expozice v městské 
galerii, mnohé naopak spatřují denní světlo 
na výstavách jen ojediněle. 
Otevírací doba o vánočních svátcích:
24. 12. – zavřeno 
25.–26. 12. – otevřeno 13–17 hod. 
27. 12. – zavřeno 
28.–30. 12. – otevřeno 13–17 hod. 
31. 12. 2021 – 1. 1. 2022 – zavřeno 
2. 1. 2022 – otevřeno 13–17 hod. 
PŘIPRAVUJEME na leden:
Jiří Šindler – 100. výročí narození grafi ka 

Před 100 lety se v  Poličce narodil nejvý-
znamnější zdejší grafi k a  ilustrátor. Většinu 
života prožil v  Brně, kde vyučoval na Škole 
uměleckých řemesel, ale s  Poličkou a  neda-
lekou Korouhví, kde měl dům po rodičích, byl 
neustále ve spojení. Muzeum ze svých sbírek 
představí tři témata: ilustrace knih pro děti 
i dospělé, umělecká knižní vazba, hlaholice – 
písmo našich předků. Výtvarně rozmanité dílo 
bude představeno i výukovými programy pro 
školy.

17.990,-

„Elektrické koloběžky Aprilia eSR 
– na vlně úspěchů motoGP 

a Superbiků!“a Superbiků!p

„MOTOR 350 W, 

„MOTOR 350 W, 

10” PNEUMATIKY, 

10” PNEUMATIKY, 

KOTOUČOVÉ 
KOTOUČOVÉ 

BRZDYBRZDY

pokračování ze str. 15
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Srdcař v cílové rovince (setkání s Janem Pirkem 
a Tomášem Poláčkem) 

Setkání s  reportérem Tomášem Poláčkem 
a  špičkovým kardiochirurgem Janem Pirkem, se 
kterými se pobavíme nejen o jejich nové společ-
né knize Srdcař v cílové rovince. 

„Může vzniknout kniha přímo při běhání? Roz-
hovor novináře Tomáše Poláčka s  kardiochirur-
gem Janem Pirkem je důkazem, že ano. V průbě-
hu jednoho roku spolu pravidelně vyráželi běhat 
a zcela upřímně si při tom povídali o životě, práci 
i dění kolem nás. A také o umění poznat moment, 
v  němž začíná cílová rovinka kariéry i   idského 
bytí. Bilanční dialog vedený v době pandemie uka-
zuje v plné pestrosti Pirkovy názory i vzpomínky 
na nesmírně zajímavý, bohatý život.“ Anotace kni-
hy Srdcař v cílové rovince slibuje zábavu a zajíma-
vé setkání se známými osobnostmi. 

V úterý 7. prosince od 18 hodin v Divadelním 
klubu. Vstupné 100 Kč. 

Listování: U nás v Evropě 
S  cooking show U  nás v  Evropě navštívíte 

s  modrožlutým moderátorem Lukášem Hejlíkem 
země Evropské unie, seznámíte se s  vybranými 
deseti evropskými tatínky, které ztvární Alan No-
votný. Společně uvaříme hutný euroguláš, těšte se 
na velkou divadelní kuchařskou show!

Ve čtvrtek 16. prosince od 20 hodin v Divadel-
ním klubu. Vstupné 100 Kč. 

Knihovnický koncert s kapelou Neřež 
Po dvou letech se do Poličky vrací Neřež Trio = 

Sázavský, Vřešťál a Fischmann. Poslední adventní 
neděle tak bude v  klubu patřit pohodovým pís-
ničkám, jak z klasického repertoáru české folkroc-
kové legendy, tak z nového vánočního alba. 

V neděli 19. prosince od 18 hodin v Divadelním 
klubu. Vstupné 200 Kč. 

Vstupenky na kulturní akce můžete koupit přes 
eshop vecizpolicky.cz nebo v  předprodeji přímo 
v knihovně. 

PŘEDVÁNOČNÍ PECKY S KNIHOVNOU
PŮDA 
Adventní neděle s Otevřenou Půdou aneb Me-

dovníčky 2021 
Každou adventní neděli (od 14 do 18 hodin) 

bude probíhat Otevřená Půda s adventním náde-
chem. Přijďte si vyrobit vlastní formy na perníčky 
pomocí 3D tisku (a  hned je u  nás zkusit upéct) 
nebo tvořit vánoční dekorace a dárky pro kamará-
dy (třeba pomocí vypalovacího laseru a grafi ckých 
tabletů). Pokud vám to nevyjde v neděli, Otevřená 
Půda je také v  pondělí a  čtvrtek odpoledne (od 
13:30 do 18:00). 

Výprava na souostroví 
V neděli 12. prosince od 18 hodin nás čeká vý-

prava na souostroví Maskarény – ostrovy Maurici-
us a Reúnion s Mr. Jonešem. 

Pokud si chcete procvičit anglickou konverzaci 
pravidelně, můžete přijít každý čtvrtek od 17:00 
do 18:30 na lekci anglické konverzace s  rodilým 
mluvčím Paulem, lektorem z pardubické Jazykové 
školy Skřivánek. Můžete přijít i na jednotlivé lekce 
(za 50 Kč). 

Cyklus historických přednášek Křížové výpra-
vy 

Historické přednášky s Ivanou Fridrichovou-Sý-
korovou v prosinci vyvrcholí. 

Čekají nás závěrečné tři přednášky křížových 
výprav. Každou středu od 13:30 na Půdě. 

1. prosince – Svatý král na cestě za slávou (kři-
žáci dobývají Egypt) 

8. prosince – Svatá země na okraji zájmu (Mon-
golové na scéně dějin) 

15. prosince – Poslední království (neslavné 
konce slavných ideálů) 

Úterky na Půdě s Rodinným centrem Podané 
srdce 

Každé úterý od 13:00 do 16:30 patří Půda rodi-
nám a dětem s PAS. V tomto čase zde naleznete 
klidný prostor pro technické hrátky (robotika, 3D 
tisk, práci s grafi ckými tablety). Vede Petra Habr-
manová a Hanka Šandová, před první návštěvou 
je ideální telefonická domluva (776 639 996). 

Sledujte prosím náš Facebook nebo web, akce 
se budou konat s ohledem na všechna platná pro-
tiepidemiologická opatření. Po návštěvnících Půdy 
vyžadujeme „potvrzení O-T-N“ (platné potvrzení 
o  ukončeném očkování, negativní test nebo po-
tvrzení o prodělání nemoci COVID-19). Antigenní 
test lze udělat i na místě. Od návštěvníků se také 
po celou dobu pohybu v budově knihovny včetně 
učebny očekává nošení respirátoru/roušky (vy-
jma dětí předškolního věku). Pokud není uvede-
no vstupné, programy jsou pro širokou veřejnost 
zdarma. 

Za knihovnu a Půdu 
Tereza Stříteská

INZERCE
řádková
• Nabízím rekonstrukce a  opravy starých komí-

nů, čištění komínů, opravy žlabů, svodů, drobné 
zednické práce.Tel. 731 506 249, 464 620 162 
po 19. hod. 

• Provádíme očištění starých střech tlakovou vodou 
a  nátěr lakem nebo barvou. Zvýšení životnosti 
střech! Tel. 731 506 249, 464 620 162 po 19. hod. 

• Přivýdělek. Tenisový oddíl nabízí přivýdělek na 
pozici OBSLUHA bufetu. Pracovní doba – dle pro-
vozní doby a pouze v sudý nebo lichý týden. Bližší 
informace na tel.: 608 813 772

• Přijmu pracovníka, brigádníka, OSVČ nebo do zam. 
poměru. Drobné zednické práce, nátěry střech a prá-
ce pomocné. Od května 2021. Tel.: 731 506 249

• Servis chlazení – Milan Fajmon Bystré. Opravy průmys-
lového chlazení, montáž klimatizací a revize úniku chla-
diva, opravy chladniček a mrazniček. Tel.: 603 782 573

• Krmiva na Kruháči, Hegerova 1153, Polička - široký 
sortiment krmiv a potřeb pro psy, kočky, hlodavce, ptá-
ky atd. Nově v nabídce krmiva pro králíky a veškerou 
drůbež za nízké ceny. Tel: 777 587 649, 777 627 575, 
libami@seznam.cz

• Doučování češtiny a angličtiny pro ZŠ a SŠ od středo-
školského učitele. Všední dny i víkendy, časová fl exibili-
ta. Tel.: 777 112 174

Děkujeme návštěvníkům benefi čního 
koncertu kapely Paní věší prádlo, díky kte-
rým Mime Fest mohl darovat Domácímu 
hospici sv. Michaela v  Poličce 20 100 Kč. 
Koncert proběhl v rámci 10. ročníku festi-
valu pantomimy. Ještě jednou srdečné díky. 

Tým Mime Festu a Pontopolis 

Finanční dar 
hospici
od Mime Festu



S.D. GARDEN
Realizace a údržba zahrad

Skala David – Borová čp. 354
www.sdgarden.webnode.cz

sdgarden@seznam.cz 
mob. 605 937 759
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 Vážení příznivci MaTami, aktuality sle-
dujte na webových stránkách www.mata-
mi.cz nebo www.facebook.com/RCMaTa-
mi. Dotazy rádi zodpovíme na matami@
matami.cz.  Od 24. 12. 2021 do 2. 1. 2022 
bude centrum uzavřeno. Přejeme poklidný 
adventní čas. Tým MaTami. 
PORADNY pro širokou veřejnost, bez ob-
jednání 
Logopedická poradna (Mgr. Hana Dalíko-
vá); 50 Kč za konzultaci 
13. 12. 2021 (pondělí) 16–18 hod. 
Workshop – Šikana v dětském kolektivu
6. 12. 2021 (pondělí) 16:45–18:45 hod. 
Cena: 50 Kč 
Šikana může mít různé podoby. Třídní ši-
kana má mimořádně zhoubné následky, 
protože nejen těžce ubližuje oběti, ale kazí 
vztahy v  celé skupině, poškozuje etický 
i  psychický vývoj většiny, nebo dokonce 
všech dětí. Na workshopu se budeme za-
obírat problémem šikany v  kolektivu dětí, 
jak ji rozpoznat, jak reagovat a jak obětem 
pomoci. Vhodné jak pro rodiče, tak pro pe-
dagogy a pracující s dětmi. Povede Lenka 
Kunčíková. 
Beseda – Nástup dítěte do MŠ 
9. 12. 2021 (čtvrtek) 16:30–18:30 hod.
Cena: 50 Kč 
Nástup dítěte do mateřské školy je prvním 
velkým životním mezníkem dítěte. Změna 
je náročná na psychiku, ale i fyzickou strán-
ku dítěte a je dobré děti na ni pomalu při-
pravit. 
Beseda s Mgr. Zdeňkou Drábkovou. 

MATAMI VÁNOČNÍ TÝDEN V MATAMI PLNÝ PŘE-
KVAPENÍ 
13. –17. 12.  v dopoledních aktivitách 
Během dopoledních aktivit si s  dětmi vy-
robíme vánoční dekoraci, pošleme skořápky 
po vodě, rozbalíme dárečky do MaTami. Po-
rovnáme chuť vánočního cukroví, zazpívá-
me koledy… Přijďte si užít s dětmi vánoční 
atmosféru. Vždy od 9 do 12 hod.
Pečeme zdravé cukroví 
15. 12. (středa) 14–17 hod. 
Cena: 200 Kč 
Proběhne v rámci svépomocné skupiny rodičů 
dětí s potravinovou alergií. Jedna z maminek 
navštěvujících tuto skupinu nám představí 
recepty vhodné pro alergiky, naučí nás jejich 
přípravu, poradí s možnými náhradami mléka, 
vajec a jiných alergenů. Odnesete si domů re-
cepty, cenné rady a voňavé vánoční cukroví. 
Nutné se přihlásit na prihlasse@matami.cz. 
Povede: Mgr. Kateřina Dobiášová. 
MaTami CVIČENÍ S DANOU 
Na všechny lekce je nutná REZERVACE. 
Více informací najdete na stránkách
https://www.facebook.com/instruktorkaDM/. 
POWER VINYASA JOGA
PONDĚLÍ – RC MaTami – 19–20 hod. 
PÁTEK – RC MaTami – 18:30–19:30 hod. 
INTERVAL TRAINING 
ÚTERÝ – zrcadlový sálek ZŠ TGM – 19:05–
20:05 hod.
ČTVRTEK – zrcadlový sálek ZŠ TGM – 18–
19 hod. 
NEDĚLE – RC MaTami – 18–19 hod. 
Aktivity projektu Čas pro rodinu jsou pod-
pořeny z  dotačního programu Rodina 
a ochrana práv dětí MPSV a dále PK, Měs-
tem Polička a CBM.

MIKULÁŠ A PEKELNÉ DOVÁDĚNÍ 
Tradiční akce pro děti a rodiče. 
Těšit se můžete na Mikuláše s  nadílkou, 
čertovské a  andělské hry, dětský punč 
a sladké palačinky. 
Obří andělé přijdou mezi nás, rozzáří dět-
ské oči i srdce dospělých, zazpívají koledy 
a  pokud jste byli celý rok hodní, andělé 
vyřídí vaše přání Ježíškovi. Ty zlobivé děti 
čerti zváží na čertovské váze a sepíší s nimi 
pekelnou smlouvu. 
Termín: neděle 5. 12., 17–19 hod. 
Místo: Náměstí Palackého Polička 
Informace: Alena Hejduková, tel.: 461 725 352, 
 736 761 281 
Aktuální informace na www.mozaika-polic-
ka.cz, facebook Mozaika. 
VÁNOCE V MOZAICE 
ADVENTNÍ NEDĚLE PLNÁ PŘEKVAPENÍ 
PŘED MOZAIKOU 
Hry, dílničky, výpal keramiky RAKU, punč. Pro-
gram dle aktuálních koronavirových opatření. 
Termín:  neděle 19. 12., 15:00 hod. 
Místo: SVČ Mozaika 
Informace: Alena Hejduková, tel.: 461 725 352, 
 736 761 281 
VÁNOČNÍ KVĚTY 
Dílnička pro seniorky 
Termín:  čtvrtek 23. 12. od 9:00 hod. 
Cena: 200 Kč 
Místo: SVČ Mozaika 
Informace: Alena Hejduková, tel.: 461 725 352, 
 736 761 281
ANDĚL 
Dílnička pro studenty a dospělé 
Vyrobíme si anděla technikou macramé. 
Termín: středa 8. 12. 
Čas: 16:30–18:30 hod. 
Cena: 200 Kč 
Místo: SVČ Mozaika 
Informace: Alena Hejduková, tel.: 461 725 352, 
 736 761 281 
PŘIPRAVUJEME: AQUASHOW 
Přijďte si zaskákat a  zadovádět na velké 
i menší nafukovací atrakce. Těšit se může-
te na vodní válec, koule, banán, trampolí-
nu, kokos a jiné. 
Termín: sobota 15. 1. 2022 
Čas: 9–10; 10–11; 11–12 hod. 
Cena: 350 Kč / 1 hod. 
Místo: poličský Bazén 
Přihlášky: na www.mozaika-policka.cz do
  7. 1. 2022 
Informace: Alena Hejduková, tel.: 461 725 352, 
 736 761 281

MOZAIKA

V  sobotu 13. 11. se park rozsvítil stov-
kami světýlek a dětských úsměvů. Po loň-
ské pauze se tradiční akce opět uskuteč-
nila v  plné kráse. Na děti čekaly zábavné 
úkoly a  hry, světelné efekty a  tvoření. Po 
setmění se poličský park zaplnil účastníky, 

Broučkování
s Mozaikou

kteří se vydali po stopách Čmeldy a Brum-
dy, aby uložili broučky k  zimnímu spánku. 
Cestou potkávali pohádkové postavy, které 
jim pomáhaly plnit úkoly. Na konci cesty se 
promítali Včelí medvídci a každý si mohl do-
přát horký čaj, punč či palačinku. Děkujeme 
všem pomocníkům, kteří přiložili ruku k dílu 
a pomohli nám tuto akci zorganizovat. 

Kateřina Kukaňová
SVČ Mozaika Polička
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 Blížící se konec roku nás přivádí k  zamyšlení nad 
uplynulým časem, který nám byl dán. Byl to rok složitý 
a plný nečekaných zkušeností. To, co jsme si nedovedli 
představit, se událo – život se pozastavil a my se snažili 
obstát a  přesvědčit naše žáky, že pro umění není nic 
tak hroznou překážkou, aby nepřežilo. Věříme, že se to 
podařilo, že stále žije… 

Věříme tak moc, že jsme na poslední měsíc tohoto 
roku připravili bohatý program. Kromě třídních přehrá-
vek, tedy setkání tříd jednotlivých pedagogů, jsme se roz-
hodli se s tímto rokem rozloučit několika většími projek-
ty. Otázka, zda se podaří akce zrealizovat, visí nad vším, 
co si každý z nás plánuje a jak víme – konečné rozhodnutí 
není zcela v naší moci. I to je vzácná zkušenost, kterou 
jsme v posledních dvou letech nabyli nebo si ji alespoň 
připomněli. Ten fakt, že v našich životech nezáleží jen na 
nás, na naší práci, našem snažení či odhodlání… I přes to 

vše doufáme, že se alespoň na některé z připravovaných 
událostí potkáme a užijeme si společně ten kouzelný oka-
mžik živého umění. 

Nejprve vás zveme 6. prosince 2021 v 18 hod. do vel-
kého sálu Tylova domu na představení tanečního oboru 
naší školy. S. Prokofj ev – Popelka. Netřeba mnoha slov 
– přijďte a rozhodně uvidíte něco, co nevidíte každý rok. 
Nádherné kostýmy, úžasná hudba, tanec… Zkrátka ba-
let, jak má být a nad to vše s pohádkovým příběhem 
s  dobrým koncem, protože láska a  dobro jednoduše 
musí zvítězit. Co víc si tedy v dnešní době přát? Snad 
hlavně to, aby se představení podařilo zrealizovat. Vždyť 
naše baletky jej pro vás díky složitostem doby studují 
a pečlivě připravují už tak dlouho…

8. prosince v 17 hod. oslavíme narozeniny Bohuslava 
Martinů v  malém sále Tylova domu. Program sestává 
ze skladeb oslavence, ale i jeho současníků či pokračo-
vatelů. Nebojme se soudobé hudby a podpořme naše 
mladé interprety. 

15. prosince v 17 hod. ve velkém sále Tylova domu ve 
vás rozezníme vánoční melodie. Přijměte od nás tento 

ZUŠ

Žáci Obchodky z oboru Rekondiční a spor-
tovní masér se 21. 10. 2021 zúčastnili již 
6. ročníku celorepublikové soutěže „Zlatý masér“ 
konané v malebném prostředí lázní Klimkovice. 

Sportovní masáž jednotlivců dokonale 
předvedl Martin Gyömbér ze 3. ročníku. 
V  synchronní sportovní masáži bojovaly 
o přední příčky Julie Svatošová a Míša Ze-
zulková, které předvedly rovněž perfektní 
výkon. Konkurence byla opravdu velká, vý-
kony soutěžících velice vyrovnané a  hod-
nocení poroty leckdy těžko pochopitelné. 
Bohužel se naši žáci na předních příčkách 
neumístili, přesto na ně můžeme být pyšní, 
protože jejich soutěžní výkony byly skvělé. 

Daleko podstatnější nežli medaile byla pro 
nás všechny možnost předvést a vyzkoušet si 
své schopnosti a dovednosti mezi konkuren-
cí a být v kontaktu s žáky podobných oborů 
i profesionály v oboru wellness. Všichni účast-
níci si den užili naplno, navázali nové kontakty 
a zdokonalili své odborné zkušenosti.

Zlatý masér

Den otevřených dveří se výjimečně vrátil 
k  tradičnímu pojetí. Návštěvníkům z  řad 
potenciálních studentů změna nevadi-
la, prošli si jednotlivá stanoviště oborů 
a dozvěděli se vše podstatné. SOŠ a SOU 
Polička tak naplnila svůj záměr a těší se na 
nové studenty. 

Dny otevřených dveří se v  současné 
době realizují spíše v omezeném množství 
a  s  uzpůsobenými podmínkami konání. 
„Covidová situace“ je stále hrozbou, kterou 
není radno podceňovat, proto i naše škola 
přistoupila k drobné úpravě průběhu oblí-
bené školní akce. 

Školní budova se otevřela uchazečům 
v 9 hodin. Nejčastěji šlo o zájemce z 9. tříd, 
kteří přišli v  doprovodu rodičů a  měli již 
„povědomí o Zouváku“. Informace se k nim 
dostaly přes komunikační sítě, webové 
stránky či burzu škol. Věděli, že se budou 
hlásit na školu, jež má ve světě gastrono-
mie své jméno. Někteří šli cíleně po stopách 
konkrétního oboru, jiní váhali, které studijní 
zaměření by pro ně bylo po všech stránkách 
nejpřínosnější. Všichni ale volili vzdělávací 
procházku po všech nabízených oborech. 
Setkali se tedy s oblastí gastronomie, ku-
chař-číšník, hotelnictví a  cestovní ruch, 
cukrář, řezník-uzenář a  pekař. Nahlédli do 
prostoru domova mládeže, který mnohým 

Netypický školní den
skýtá nejenom ubytování, ale i  náležité 
„kulinářské“ zázemí – zde budoucí kuchaři 
a číšníci pravidelně absolvují svoji praxi „na 
cvičných kuchyňkách a studené kuchyni“. 

Následně vedla cesta do gastronomic-
kého studia (špičkové restaurace), kde se 
budoucích nováčků ujali studenti maturit-
ního ročníku gastronomie, aby jim předved-
li techniku fl ambování, přípravu a  násled-
né servírování kávy i  možnost zhlédnout 
přípravu oběda v  přímém přenosu. Podě-
kování patří Jakubu Calábkovi a  Veronice 
Fricové, maturantům, kteří spontánně, věc-
ně a  s  nadšením komunikovali se zájemci 
o gastronomii. 

Gastronomie měla své stanoviště i v pro-
storu školní jídelny, která se vždy na den 
otevřených dveří promění v tematickou re-
stauraci. Pro dnešní den beze zbytku naplni-
la téma podzim. „Školní restaurace“ přichys-
tala prezentaci barmanství, teatenderovství 
a  neopomněla představit ani cukrářské 
a  uzenářské skvosty. Pokud naši budoucí 
studenti absolvovali prohlídku jednotlivých 
stanovišť, stala se pro ně jídelna také po-
slední zastávkou před návratem na recepci. 
Tady se s nimi znovu shledali studenti hotel-
nictví a cestovního ruchu (třída H3), předali 
jim dotazník a  milou pozornost v  podobě 
dárkového balení oblíbených mini zákusků – 
jeden ze symbolů SOŠ a SOU Polička. 

Den otevřených dveří trval do 17 hodin, 
předal spoustu zážitků, informací a umožnil 
rekordnímu počtu 60 zájemců setkání s vy-
sněnými obory. Děkujeme za přízeň a těší-
me se na hojnou účast i na dalších dnech 
otevřených dveří, které jsou naplánované 
na prosinec, leden a únor. Snad nám již si-
tuace dovolí vrátit se k praktickým „oboro-
vým ukázkám“, do nichž se mohou zájemci 
aktivně zapojit. 

Jitka Boháčová, SOŠ a SOU Polička 

první vánoční dárek jako poděkování za celoroční pod-
poru a nechte své srdce naladit do vánoční atmosféry.

Také poslední předvánoční dny budou v  naší škole 
– pokud bude svět „v pořádku“ – ve znamení setkává-
ní s našimi mladými umělci. Třídní přehrávky, vánoční 
besídky nebo Vánoční koncertík – to vše dle aktuální 
situace… Bližší informace naleznete na našich webo-
vých stránkách. 

Přeji vám poklidný advent a kouzelnou dobu Vánoc. 
My všichni se velmi těšíme na každé osobní setkání 
s  vámi, protože život nám v  posledních letech ukázal, 
že možnost setkat se druhými bez kamery počítače či 
mobilního telefonu nemusí být samozřejmostí, a že je to 
opravdu velký rozdíl. A tak nám všem přeji také dobrou 
paměť, abychom i v budoucnu nezapomněli, jakou vzác-
ností ty obyčejné zvyklosti mohou být, jak drahé jsou 
chvíle, které můžeme sdílet všichni navzájem – být pros-
tě v konkrétním okamžiku s konkrétními lidmi tady a teď. 

Za kolektiv ZUŠ B. Martinů Polička
Gabriela Vraspírová Vorbová,

ředitelka školy
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Oceňuji, že Evropská unie prostřednictvím pro-
gramů ERASMUS+ podporuje vzdělávání a  dává tím 
najevo, že vzdělání je důležité. Na gymnáziu v Poličce 
proběhlo v  říjnu dalších pět mobilit Erasmus+. Jsem 
vděčná, že i  já jsem měla možnost se jedné z těchto 
mobilit zúčastnit. 

Vybrala jsem si dvoutýdenní kurz s názvem Vzdělá-
vání v 21. století. Společně s osmi dalšími učiteli z pěti 
různých zemí Evropské unie jsme se tímto tématem 
intenzivně zabývali. V tradiční vzdělávací praxi má uči-
tel víceméně autoritářskou roli, je zdrojem informací, 
které studenti většinou pasivně přijímají, za domácí 
úkol se je nazpaměť naučí a následně je toto ověře-
no testem či jinou formou. Chyba je většinou tres-
tána sníženou známkou, studenti se tudíž bojí testů 
či zkoušení, bojí se udělat chybu, ačkoliv chybovat je 
lidské. Nový přístup, zaměřený na studenty, odsunuje 
učitele do pozadí, nicméně do důležité role průvodce, 
který řídí aktivity v  hodinách. Hlavní práci ale dělají 
žáci/studenti, a to ve škole, ne doma. Při projektové 
výuce se studenti učí navzájem, objevují a zpracová-
vají informace během skupinové práce. Aneb jak praví 
staré čínské přísloví: 

„Řekni mi, já to zapomenu. Ukaž mi, možná si to 
zapamatuji. Nech mě zkusit si to a já to pochopím.“

Podpora dalšího vzdělávání je jedním z cílů progra-
mu Erasmus+. Tím druhým cílem je podpořit cestová-
ní v rámci Evropské unie. Mně tato mobilita umožnila 
strávit dva týdny v  hlavním městě Irské republiky. 
Dublin je krásné kulturní město plné památek, kos-
telů, parků, obchodů, barů a  lidí, kteří si tady oprav-
du užívají život. Těšilo mě vidět na vlastní oči to, co 
ve svých hodinách učím. V parku jsem objevila sochu 
Oscara Wilda, navštívila jsem kostel Sv. Patrika (irského 
patrona) a hned poblíž kostel s relikviemi Sv. Valentý-
na, podařilo se mi prozkoumat i pobřeží a vnitrozemí. 
Navštívili jsme například 5 000 let staré památky při-
pomínající Stonehenge, na pobřeží jsme měli možnost 

Studijně v Irsku
zblízka pozorovat tuleně. Z historie mě ale nejvíc zají-
malo sousoší a muzeum věnované hladomoru, během 
něhož emigrovalo přes milión Irů a ti pak rozšířili po ce-
lém světě některé své tradice, např. Halloween či svátek 
sv. Patrika. Irsko se nazývá smaragdový ostrov, protože 
jeho většinu pokrývají travnaté louky, na kterých se pa-
sou ovce a dobytek. Ovcí je na ostrově přibližně stejně 
jako obyvatel – 5 milionů. Zimy jsou tu mírné, často zde 
prší, takže tráva roste po celý rok. 

V Irsku se samozřejmě domluvíte anglicky, ale nápi-
sy jsou všude dvojjazyčné, v angličtině a irštině, která 
se ale angličtině vůbec nepodobá. Ačkoliv irština patří 
ve škole mezi povinné předměty, skutečně tímto ja-
zykem mluví minimum lidí. Některá irská slova se ale 
používají místo anglických, např. výraz Prime minister 
(premiér), zde vůbec nepoužívají. Místo toho uslyší-
te taoiseach. Whisky se v  irštině řekne uisce beatha 
(v  překladu to znamená voda života), proto se irská 
whiskey píše s E, na rozdíl od té skotské. 

Kdybych měla svoji mobilitu zhodnotit známkami, 
pak to budou samé jedničky. Kurz byl intenzivní a pří-
nosný. Poznala jsem příjemné lidi z  různých zemí, ve 
volných chvílích jsme se snažili navštívit co nejvíce pa-
mátek a zajímavých míst. A ten pověstný Guinness? To 
byla taková třešnička na dortu… 

Erika Jiroušová, učitelka angličtiny 
Gymnázium Polička

Ve čtvrtek 2.  prosince proběhne od 14:00 do 17:00 
na Gymnáziu Polička Den otevřených dveří. Již tradiční 
akce možná i v letošním roce oblékne netradiční kabát 
– ale to ještě uvidíme. V tuto chvíli všechny zájemce 
o studium a prohlídku školy srdečně zveme k osobní 
návštěvě gymnázia. 

Připravena je pro vás celá řada aktivit. V laboratořích 
přírodovědných předmětů si budete moci aktivně vy-
zkoušet něco z toho, s čím se seznamují a na čem pra-
cují naši studenti v hodinách biologie, chemie a fyziky. 
Představeny vám budou aktivity i z dalších předmětů. 
Svůj prostor bude mít při Dni otevřených dveří školní 
kutilský a programátorský kroužek MAKERS či prezen-
tace programu Cena vévody z Edinburghu. Studentský 
tým SpacePol představí projekt CanSat – napodobeni-
nu družice, se kterou získali 3. místo v celorepublikové 
soutěži. O zkušenosti s dějepisným projektem Příběhy 
našich sousedů se podělí studentské týmy z kvinty. Do-
zvíte se, do jakých zemí cestujeme, když je to možné 
i když to možné není. A pokud vše vyjde, pozveme vás 
i do naší gymnaziální kavárničky, prohlédnete si spor-
tovní zázemí školy a snad se dočkáme i vystoupení pě-
veckého sboru Juliettes. Pochopitelně pro vás budeme 

Den otevřených dveří na Gymnáziu
mít připraveny informace o  podmínkách přijímacího 
řízení a přípravných kurzech. 

Den otevřených dveří je pro nás vždy výjimečnou 
příležitostí, kdy rádi necháváme zájemce o  studium 
a další návštěvníky nahlédnout pod pokličku školy, na-
sát přátelskou a vlídnou atmosféru, na které se u nás 
ve škole snažíme stavět a podělit se o to, na co jsme 
sami hrdí. I to je důvodem, proč děláme vše pro to, aby 
Den otevřených dveří mohl proběhnout prezenčně, 
a nikoliv online, pochopitelně za předpokladu dodržení 
všech aktuálně platných protiepidemických nařízení. 
O to samé bychom chtěli požádat i všechny zájemce 
o prohlídku školy. V tuto chvíli tato opatření předsta-
vují povinnost dodržovat OTN, tj. očkování – testová-
ní – prodělání nemoci. Na místě budou pro zájemce 
k dispozici samotesty, které vám poskytneme zdarma. 
Uvidíme, jak se situace vyvine. 

Nebude-li možné Den otevřených dveří uskutečnit 
prezenčně, připravíme pro vás prezentaci školy v  re-
žimu online. I s tím si určitě poradíme. Sledujte proto 
aktuální informace na webu školy www.gympolicka.cz. 

„Těšíme se na Vás!“ 
Mgr. Josef Dvořák, ředitel školy

Pandemie nemoci Covid-19 cestová-
ní příliš nepřeje, přesto se nám podařilo 
v  podzimních měsících uskutečnit cestu 
za jazykovým vzděláním. Zkušení říkají, že 
učit se cizí jazyk je nejlepší v zemi, kde se 
jazykem mluví, a tak jsme – čtyři kolegové 
z Gymnázia v Poličce – vyrazili za studiem 
angličtiny do Irska. Ani jeden z nás anglič-
tinu nevyučuje, přesto je pro nás jazykem 
důležitým pro komunikaci např. s partner-
skou školou, při zahraničních zájezdech se 
studenty nebo při zařazování odborné ter-
minologie v angličtině do výuky. 

Tým ve složení J. Galgociová, J. Šťastná, 
M. Šplíchalová a M. Bartoš vyrazil na týden-
ní intenzivní kurz všeobecné angličtiny do 
irského Galway. Naším cílem bylo zlepšení 
komunikačních dovedností v angličtině. Vy-
razili jsme v době podzimních prázdnin, ale 
bohužel právě na tento týden připadl irský 
státní svátek, takže se nakonec naše vy-
učování „smrsklo“ na čtyři vyučovací dny. 

A  jaké byly naše dojmy? Jak přínosný 
může být i krátký časový prostor pro zlep-
šení jazykových dovedností neaprobované-
ho angličtináře? Nejefektivnějším trénin-
kem byl poslech s  porozuměním – každý 
den 3x90 minut maximálního soustředění 
na ústní projev učitele bylo zajímavou zku-
šeností. Rozšířili a upevnili jsme si znalosti 
gramatiky a  slovní zásoby a  také ztratili 
ostych při našem vlastním ústním projevu. 
Více než zajímavá byla setkání se „spolužá-
ky“ nejen z Evropy. Porozumět angličtině se 
španělským, italským či francouzským pří-
zvukem bylo někdy náročné, jindy úsměvné. 

Víkendové dny jsme využili k poznávání krás-
né, ale trochu drsné irské přírody, k procházkám 
u  pobřeží Atlantského oceánu a  k  nasávání 
místní atmosféry v uličkách města Galway. 

Čtyři dny jsou pro znatelný posun jazyko-
vých znalostí a  dovedností opravdu málo, 
ale určitě se staly dobrou motivací pro další 
sebevzdělávání v angličtině. 

J. Galgociová, J. Šťastná, M. Šplíchalová, 
M. Bartoš

Do Irska
za učením a poznáním
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Podzimní měsíce jsou na poličském gymnáziu 
věnovány přednáškám a  setkáním se zajímavý-
mi hosty. Nasloucháme, inspirujeme se, vedeme 
dialog. Nejinak tomu bude i letos. Ještě na konci 
měsíce listopadu navštíví školu oceňovaná novi-
nářka a humanitární pracovnice Petra Procház-
ková. V besedě pro studenty tématicky naváže 
na uvedení animovaného fi lmu Moje slunce Mad, 
který byl natočen dle předlohy jejího románu 
Frišta. Samotnou besedou o  Afghanistánu na 
přelomu 20. a 21. století nás provedou studenti 
3. ročníku. Bude-li to možné, besedu se pokusí-
me přenášet online či z ní alespoň pořídit video-
záznam. 

Prosinec se ponese ve znamení připomínky 
Dne lidských práv a také 10. výročí od úmrtí prv-
ního polistopadového prezidenta Václava Havla. 

Po loňské pozitivní zkušenosti se i letos připo-
jíme k projektu Maraton psaní dopisů, který ke 

Podzim na gymnáziu:
Maraton psaní dopisů, V. Havel a  panelová diskuse

Dni lidských práv (10. prosince) organizuje Am-
nesty International. Studenti budou mít v  prů-
běhu druhého prosincového týdne možnost na-
psat dopisy na podporu nespravedlivě stíhaných. 
O  tom, že takové úsilí nevyznívá naprázdno, 
svědčí fakt, že z  šesti nespravedlivě vězněných 
osob, které projekt Amnesty International v loň-
ském roce podpořil, byli čtyři lidé propuštění 
na svobodu. Zájemci z řad veřejnosti se mohou 
k psaní dopisů připojit dvěma způsoby. Podobně 
jako v loňském roce nám s podporou této aktivi-
ty pomůže spolek Fénix, který bude mít ve čtvr-
tek 9. prosince od 13:00 do 16:00 na Palacké-
ho náměstí v Poličce stánek, kde se s aktivitou 
Amnesty International můžete nejen seznámit, 
ale i  svůj dopis odevzdat. Dopisy bude rovněž 
možno až do 10. prosince vhodit do schránky za 
hlavním vchodem do gymnázia. Bližší informace 
naleznete na webových stránkách školy.

V sobotu 13. listopadu se v Divadelním klubu 
v Poličce konal koncert hudební skupiny PANÍ 
VĚŠÍ PRÁDLO, kterou naplánoval a  realizoval 
právě ten jeden dobrý člověk, protože se roz-
hodl, že výtěžek věnuje dětem ze Speciální ma-
teřské školy a  základní školy Polička. Za jeho 
fi nanční dar mu všichni ze školy moc děkujeme, 
bude určitě použit na speciální pomůcky, kte-
ré řada našich dětí a žáků potřebuje. Jak jsme 
fi nanční částku využili, budeme samozřejmě 
informovat. Takže, ještě jednou děkujeme dob-
rému člověku, který teď sice žije v Brně, ale Poli-
čákem zůstal. Díky, Pavle Dřinovský. 

Za děti, žáky i všechny kolegy
Mirka Zrůstová 

Poděkování 
Dobří lidé ještě žijí…

V  průběhu měsíce prosince bude v  budově 
gymnázia především pro studenty připravena 
výstava fotografi í Václava Havla z archivu ČTK. 
Výstava připomene nejenom nejdůležitější udá-
losti z  života našeho prvního polistopadového 
prezidenta, ale bude také připomínkou 10. výročí 
úmrtí jedné z nejvlivnějších a u nás i v zahrani-
čí nejoceňovanějších postav našich i evropských 
moderních dějin. 

Na výstavu naváže další akce, na které 
se poličské gymnázium spolupodílí. V  pátek 
17. prosince proběhne od 18:00 v  sále Tylova 
domu moderovaná panelová diskuse refl ek-
tující stav české společnosti více jak 30 let po 
sametové revoluci. Naše pozvání do panelu při-
jali herečka, politička a diplomatka, paní Magda 
Vášáryová, rektorka Mendelovy univerzity prof. 
Danuše Nerudová, poslanec Marek Výborný 
a v neposlední řadě bývalý starosta Poličky, pan 
Jakub Skalník. V tuto chvíli stále předpokládáme, 
že se besedu podaří uskutečnit „naživo“ v Tylově 
domě - pochopitelně za dodržení aktuálně plat-
ných opatření, především OTN. Pokud by toto 
v danou chvíli nebylo možné, pokusíme se ji pře-
sunout do online prostředí a panelovou diskusi 
vám zprostředkovat alespoň tímto způsobem. 
Sledujte proto stránky Gymnázia Polička www.
gympolicka.cz, kde budeme informace průběžně 
aktualizovat a kde naleznete informace o dalších 
připravovaných akcích.

Mgr. Josef Dvořák, ředitel gymnázia

SPOLEČNÝ PRONÁJEM
Nabízím společný pronájem 

zařízených prostor k podnikání. 
Tři dny v týdnu, ve druhém patře 

v centru Poličky.
Vhodné pro masáže, kosmetiku, 

fyzioterapii, psychologii, 
poradenství.

Zájemci, volejte na 605 922 080, 
pište na: 

rehacentrum.libra@seznam.cz
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Kdo jsme
Rodinné centrum Podané srdce vzniklo na sklonku roku 2020 z iniciativy rodin svépomocné skupiny
rodičů dětí s PAS, které se setkávají od roku 2018. Jsme rodiče a žijeme se svými dětmi životy na
autistickém spektru, to nás inspiruje a pohání dopředu. Vnímáme, že rodinám v našem regionu velmi
chybí dostupné služby pro děti s poruchou autistického spektra.

KDY: 8. prosince od 10:00 do 18.00
KDE: v komunitním centru Pontopolis, Riegrova 52 
NA CO SE MŮŽETE TĚŠIT: 

ZVEME VÁS NA DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 

                           PROSTORY CENTRA
                           SMYSLOVÝ STAN
                           KOSTIČKY CLICS
                           DALŠÍ AKTIVITY
                           DOBROU KÁVU/ČAJ
                           NĚCO DOBRÉHO NA ZUB

ZA RODINNÉ CENTRUM PODANÉ SRDCE SE TĚŠÍ
 PETRA, ANETA, DANIELA, LUDKA, VERONIKA

Co chceme
Chceme vytvořit bezpečný prostor jak pro děti s PAS, tak jejich rodiny, chceme sdílet zkušenosti, trápení,
odvahu a hlavně radost. Chceme umožnit dětem a rodinám cítit se přijímáni. Chceme nabídnout 
 volnočasové aktivity pro děti s PAS, chceme pomoci rodinám provázet je v situacích radostných i těch
méně radostných. Chceme odlehčit rodinám v péči o děti.

RODINNÉ CENTRUM PODANÉ SRDCE z.s. PODPORUJÍ Pardubiký kraj, Město Polička, Pontopolis z.s. a Městská knihovna Polič

Pontopolis, z.s. a  Oblastní charita Polička Vás 
zvou na promítání dokumentárního fi lmu. 

9. 12. od 18:00, Divadelní klub, Polička 
Jednotka intenzivního života: Č R, 2021 • 75 min 

• rež ie: Adéla Komrzý • př í stupný  od 12 let, vstup-
né 100 Kč, studenti, důchodci a ZTP 70 Kč 

Po fi lmu následuje debata s pracovníky Domácí-
ho hospice sv. Michaela v Poličce. 

Lékaři Ondřej a Kateřina se při své práci často 
dotýkají nedotknutelného. Průkopníci české ne-
mocniční paliativní péče otevírají v  celovečerním 
dokumentu témata, která z našich životů v podsta-

Film Jednotka intenzivního života
tě zmizela. V prostředí robotické medicíny a zbož-
štělých bílých plášťů, orientujících se na nemoc jako 
takovou, se do středu jejich pozornosti vrací člověk. 

V  intimních rozhovorech lékaři se svými paci-
enty hledají odpovědi na otázku, na niž se v  ne-
mocnicích, kde život končí pro 60-70 % české spo-
lečnosti, bohužel zapomíná: „Jak žít dobrý život 
s nemocí?“ Tým odborníků pomáhá pacientům na-
lézt řešení a učinit rozhodnutí, které pro ně v době 
nekonečných možností umělého prodlužování živo-
ta může být dobré. Protože život neznamená jen to, 
že srdce bije a plíce dýchají…

V říjnu jsme uspořádali výlet na Lovecký zámeček Kar-
lštejn a navštívili jsme také Muzeum motocyklů ve Svra-
touchu. Výlet se vydařil. Zúčastnilo se nás 35 a všem se 
výlet moc líbil. 

V listopadu jsme vyrazili na pěší vycházku po Polič-
ce, která byla zahájena návštěvou kostela sv. Jakuba. 
Průvodcem nám byl pan farář Tomáš Enderle. Jeho 
poutavé seznamování s  historií a  současností této 
památky bylo pro všechny velice zajímavé. Měli jsme 
možnost prohlédnout si nejen rodnou světničku B. 
Martinů, ale i prostory kostela. Zaujaly nás nové var-
hany, které budou dalším klenotem kostela. Poté jsme 
pokračovali procházkou k místním přehradám. Počasí 
nám přálo, sobota byla krásným slunným podzimním 
dnem a vycházka byla všemi hodnocena velmi kladně. 

Na prosinec plánujeme na sobotu 4. 12. tradiční 
vycházku z Poličky do Kamence na Vánoční inspiraci. 
Sraz účastníků bude ve 12:15 hod. u  radnice na ná-
městí v Poličce. 

Přejeme všem krásný adventní čas, klidné a radost-
né prožití vánočních svátků a do nového roku hlavně 
moc zdraví a spokojenosti všem. 

Pavel Brokl, předseda

Kardiaci

Sobota 4. prosince – Zimní Svojanov – 48. ročník 
turistické vycházky na Svojanov. Sraz účastníků v 8:30 
hod. před budovou gymnázia v Poličce. Tradiční trasa 
vede přes Baldu do Hamrů. Odtud po silnici na hrad 
Svojanov. Z hradu kolem kapličky u Hartmanic do Bys-
trého. Trasa asi 23 km. 

Možnost zkrácení trasy autobusem z Poličky s od-
jezdem z  aut. nádr. v 10:20, z mostu 10:22 hod. do 
Hamrů rozc. 

Vycházku vede Zdena Mihulková. 
Pondělí 27. prosince – Vánoční Prosíčka 
Sraz v 8:30 hod. u gymnázia v Poličce. Trasa přes 

Sedliště a Bombaj na Prosíčku. Zpět autobusem z Ji-
mranova nebo Borovnice. Délka trasy cca 18 km. Na 
vycházku zve Jiří Vrbický. 

Čtvrtek 30. prosince – Loučení s rokem 
Odjezd linkovým autobusem do Svratky. Odtud pěš-

ky přes Dědovou a Filipov k prameni Chrudimky, kde se 
tradičně setkáme s našimi kamarády z Hlinska a Chru-
dimi. Do Poličky se vrátíme vlakem z Čachnova. Trasa 
asi 14 km. Vše bude upřesněno po zveřejnění nových 
jízdních řádů a to ve vývěsce a na internetu. Vycházku 
připravil Vladimír Uhlíř. 

Bližší údaje o  našich akcích najdete v  informační 
skříňce KČT na budově hostince „U Mrštíků“ v Tyršově 
ulici nebo na internetu: www.policka.cz/kct 

Na naše akce zveme i nečleny KČT. 

TURISTÉ

Zveme vás na Vánoční čokomlsání, což před-
stavuje přednášku s degustací čokolády v pátek 
10. prosince od 18 hodin v Divadelním klubu. 

Máte ojedinělou příležitost ochutnat nej-
kvalitnější čokolády. Pokud to přirovnám 
k vínu – nebudeme chutnat obyčejné čokolá-

Vánoční čokomlsání
dy, ale opravdu kvalitní čokoládové výrobky. 
Degustací bude provázet Ing. Eva Janečková, 
která již 16 let přednáší pro školy a školky 
nejen o Království čokolády. Úzce spolupra-
cuje s ČokoBankou.cz, která od roku 2009 
pro české a  slovenské čokogurmány vybírá 
to nejlepší ze světa čokolády a umožňuje jim 
rychlé dodání vybraných pochoutek. 

Náplň přednášky: 
• původ a historie čokolády 
• jak se čokoláda vyrábí 
• seznámení s  nejlepšími světovými 

výrobci čokolády 
• degustace luxusních čokolád z dílen 

skutečných mistrů tohoto oboru 
• co to je kakaový čaj 
• vliv čokolády na zdraví 
• co to je kávoláda 

Tento zážitek je určen pro všechny, kteří 
chtějí nahlédnout do tajů zrodu pravé čoko-
lády a kteří se chtějí nechat unášet nádher-
nými vůněmi a rozmanitými chutěmi. 

Degustace výběrových čokolád je originál-
ním zážitkovým zpestřením předvánočního 
času a také zajímavým nápadem pro setkání 
s přáteli, či pořízení nezvyklého dárku. 

Vše bude doprovázet multimediální pre-
zentace.

Po přednášce bude čas i  na dotazy 
a možnost pořídit čokoládové dárky. 

Vstupné 260 Kč. 
Tentokrát je potřeba se závazně přihlásit 

do 5. 12. na telefon 731 563 819. 
Přijďte prožít nevšední zážitek – uvidíte, 

ochutnáte, ucítíte. Pokud bychom přednáš-
ku v  daném termínu uskutečnit nemohli, 
bude přesunuta na jindy. Ale to se dozvíte 
při přihlášení. 
Za Ekocentrum Skřítek Ing. Eva Janečková
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Blahopřání
Dne 10. prosince osla-

ví krásné 80. narozeniny 
paní Milada Filipiová. 
Přejeme Ti hlavně zdra-
ví, lásku a do dalších let 
hodně sil a  optimismu. 
S láskou a poděkováním 
manžel František, dcery 
a syn s rodinami.

Dne 31.10. oslavila 
paní Růžena Rajmano-
vá své 98. narozeniny. 
Pevné zdraví přeje syn 
a dcera s rodinami.

VZPOMÍNÁME
Dne 3. 12. 2021 to bu-

dou 4 roky, co tragicky 
zahynul náš syn Jindřich 
Brázda ve věku 21 let. 
Vzpomíná zarmoucená 
rodina. 

Dne 2. prosince uply-
ne rok, kdy nás navždy 
opustil milovaný tatí-
nek a  dědeček, pan Jiří 
Cihlář. Kdo jste ho zna-
li, vzpomeňte s  námi. 
S láskou vzpomíná dcera 
Lenka s rodinou.

Víc už nemůžeme 
dát – jen kytičku růží 
a  s  láskou vzpomínat. 
Dne 23. 12. 2021 uply-
ne pět let, co nás navždy 
opustila naše milovaná 
manželka, maminka, ba-
bička a prababička, paní 

Zdeňka Ferlíková. Děkujeme všem, kteří 
vzpomenou společně s  námi. Manžel Jiří, 
dcery Monika a Zdeňka s rodinami. 

Dne 3. 12. by se dožil 
72. narozenin pan Karel 
Jahl. Nemoc však jeho ži-
vot ukončila již před 15 
lety. Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. Stále 
vzpomíná rodina Bedná-
řova a Kocandova. 

Maminko moje nej-
dražší, do nebe posílá-
me Ti polibek nejsladší... 
Dne 14. prosince 2021 
by oslavila 70. naroze-
niny Marta Karasová. 
Ve vzpomínkách jsme 
stále s  tebou a myšlen-
ky na tebe nám nikdy 

nevyhasnou. Kdo jste naši maminku, Martu 
Karasovou, znal, prosím vzpomeňte s námi. 
S láskou vzpomínají manžel a dcery s rodi-
nami. 

Dne 9. 12. 2021 uply-
nou tři roky, co nás na-
vždy opustil pan Franti-
šek Kučera. Kdo jste ho 
znali a  měli rádi, vzpo-
meňte s námi. Manželka 
a dcery s rodinami.

Dne 20. prosince uply-
ne rok ode dne, kdy nás 
opustila naše milovaná 
manželka a  maminka, 
paní Jiřina Langerová. 
S  láskou vzpomíná ro-
dina.

Dne 30. 12. si připo-
meneme 2. výročí úmrtí 
pana Ing. Jana Matouše. 
S  úctou a  láskou vzpo-
mínají manželka Věra, 
synové Milan a Jan s ro-
dinami. 

30. 12. uplyne pět let 
od úmrtí paní Aničky 
Peškové. S láskou vzpo-
míná dcera Jana.

Můj život je jen vítr, 
který se přežene a  ne-
zanechá nikde stopu. 
Dne 26. 11. by se dožil 
100 let pan Jindřich Ra-
jman. Stále vzpomíná 
manželka, syn a  dcera 
s rodinami. 

Dne 15. prosince to 
bude již 26 let, co nás 
navždy opustil pan Ru-
dolf Řebíček. Čas běží, 
ale vzpomínky zůstá-
vají… Děkujeme všem, 
kteří vzpomenou spo-
lečně s  námi. S  láskou 
vzpomíná dcera s  rodi-
nou. 

Dne 24. ledna to bude 
již 9 let, co nás navždy 
opustila paní Jiřina Ře-
bíčková. Čas běží, ale 
vzpomínky zůstávají… 
Děkujeme všem, kteří 
vzpomenou společně 
s  námi. S  láskou vzpo-
míná dcera s rodinou. 

Kdo tě znal, ten si 
vzpomene, kdo tě měl 
rád, nikdy nezapomene. 
Dne 11.12. uplyne 10 let 
od úmrtí našeho milo-
vaného Ludvíka Vaško. 
Kdo jste ho znali, věnuj-
te mu tichou vzpomínku 

s námi. S láskou vzpomíná manželka a sy-
nové s rodinami.

NOVINKA!
• Počítačové vyhodnocení 

energetických meridiánových 
drah vašeho těla

• následné ošetření 
„acu pen“ perem
• masáž na míru

• vyrovnávání energií
• samoregenerace těla

Objednávky na tel. 605 438 691. 
Po 20. hod i na ostatní masáže 
– sport, relax, lymfa, quasha,

 fat lomi-lomi
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17. 10. – HC SPARTAK POLIČKA : HC 
Lanškroun 6:4 (3:0, 1:4, 2:0) 

Branky: Nečas, Tobiáš, Prokopec, Augus-
tin, Čermák, Kunstmüller 

Asist.: Nunvář 2, Kunstmüller 2, Malenov-
ský, Prokopec, Kyncl, Pazourek, Krajíček, 
Zobač. Diváci: 175.

Áčko začalo velice dobře, Nečas ve 2. mi-
nutě otevřel skóre a Tobiáš s Prokopcem do 
první sirény upravili na 3:0. Jenže přišla dru-
há část, na kterou budou chtít všichni zapo-
menout. Augustin sice zvýšil hned v úvodu 
na 4:0, jenže tím své spoluhráče defi nitiv-
ně ukolébal výsledkem a  ti přestali hrát. 
Toho Lanškroun náležitě využil. Nejdříve ve 
vlastním oslabení snížil na 4:1 a mezi 36. až 
38. minutou vyrovnal a  tak také skončila 
2. třetina. O přestávce měl trenér Šír sice 
svůj důrazný proslov, ale zapracoval týmo-
vý duch a hráči se sami mezi sebou začali 
bez jakýchkoliv výčitek „hecovat“. A poda-
řilo se! Čermák ve 49. minutě zvýšil na 5:4 
a o dvě minuty později Kunstmüller po sa-
mostatném sólu upravil na konečných 6:4. 

20. 10. – HC Kohouti Česká Třebová : HC 
SPARTAK POLIČKA 10:2 (5:0, 3:2, 2:0) 

Branky: Malenovský, Augustin 
Asist.: Kunstmüller, Kyncl 
Česká Třebová se svou velice silnou sesta-

vou v čele s nestárnoucím K. Pláškem, který 
prošel několika kluby České extraligy, nedala 
našim hráčům hlavně v  první části mnoho 
šancí. Na začátku druhé třetiny, kdy byl stav 
již 5:0 se Spartaku během 17 vteřin podařilo 
snížit na 5:2, ale soupeře to nijak neznervóz-
nělo a před závěrečnou dvacetiminutovkou 
byl stav již 8:2. Spartak sice bojoval až do 
konce, ale České Třebové se přece jen poda-
řilo zakončit svůj účet na desítce. 

24. 10. – HC SPARTAK POLIČKA : HC 
Spartak Choceň 5:2 (2:0, 2:1, 1:1) 

Branky: Tobiáš 2, Malenovský, Pazourek, 
Nunvář 

Asist.: Jindra, Martinů, Krajíček, Čermák 
Před začátkem utkání výbor oddílu pob-

lahopřál p. Josefu Andrlovi, který tento rok 
oslavil 75. narozeniny. Pan Andrle u oddílu 
působil nejdříve jako trenér dorostu, dále 
pak ve funkci vedoucího mužstva mužů 
a  teď již dlouhá léta obsluhuje časomíru. 
Touto cestou ještě jednou gratulujeme 
a přejeme hodně zdraví, štěstí a životní po-
hody.

Trenér Vojta Šír dlouho přemýšlel o sesta-
vě před tímto zápasem a jeho úsilí přineslo 
své ovoce. Celé naše mužstvo nastupovalo 
proti Chocni s respektem, ale i s odhodlá-
ním podat co nejlepší výkon. Opět se pro-
jevil týmový duch a  Spartak Polička v  asi 
nejlépe odehraném utkání, potřetí v  řadě 
na domácím ledě, zvítězil. Ve 14. minutě 
Ondra Tobiáš otevřel skóre a  Malenovský 
o 2 min později zvýšil na 2:0 a to ještě v 18. 
minutě J. Martinů nastřelil tyčku. Na začát-
ku druhé třetiny Pazourek zvyšoval na 3:0, 

HOKEJ – HC SPARTAK POLIČKA
ale soupeř hned po vhazování snížil na 3:1. 
Ondra Tobiáš 2,5 min před koncem druhé 
dvacetiminutovky zvyšoval již na 4:1. V zá-
věrečné části se čekal nápor Chocně, který 
se však nekonal. Naopak Augustin ve 46. 
minutě zvýšil na 5:1 a  soupeř těsně před 
koncem jen kosmeticky upravil skóre na 
konečných 5:2. Celé mužstvo zaslouží veli-
kou pochvalu za bojovnost, ale vyzdvihnout 
musíme výkon brankáře Lukáše Víta, který 
zachytal opravdu výborně a  s  naším dru-
hým gólmanem Matějem Dostálem tvoří 
vyrovnanou dvojici. 

31. 10. – HC SPARTAK POLIČKA : HC 
Chrudim 2:9 (1:0, 0:4, 1:5) 

Branky: Pazourek, Kunstmüller 
Asist.: Martinů, Krajíček, Zobač, Nunvář 
Od začátku utkání byla Chrudim lep-

ším týmem, herně, ale hlavně bruslařsky. 
I  tak ale domácí Spartak vytěžil z minima 
maximum a po první části vedl 1:0. Jenže 
v  nástupu do druhé třetiny se již soupeř 
prosadil střelecky a v čase 22:26 vedl 1:2 
a svoje konto do konce druhé části navýšil 
ještě o další dvě branky. V úvodu závěrečné 
dvacetiminutovky vykřesal jiskřičku naděje 
Kunstmüller, který snížil na 2:4. Zkušená 
a opravdu dobře hrající Chrudim nepřipus-
tila žádné drama a svůj brankový účet na-
výšila na konečných 2:9. 

3. 11. – HC Litomyšl : HC SPARTAK 
POLIČKA 5:3 (3:0, 2:3, 0:0) 

Branky: Martinů, Nečas, Elis 
Asist.: Augustin 2, Malenovský, Pazourek, 

Prokopec 
Spartak odjížděl na led lídra tabulky ve 

velice okleštěné sestavě bez 5 hráčů zá-
kladní sestavy a brankáře Víta. Jako dvojka 
byl povolán junior Ehenrenberger a  příle-
žitost dostali hráči „B“ týmu. I  takto „sle-
pená“ sestava byla po celé utkání vyrov-
naným soupeřem, jen Litomyšl byla lepší 
v produktivitě. První třetinu vyhrála 3:0. Ve 
druhé přidala 4. branku, ale Spartak snížil. 
Pak znovu domácí odskočili o 4 branky, ale 
do konce druhé části Nečas a Elis snížili na 
5:3. V závěrečné dvacetiminutovce, kdy byl 
Spartak herně lepší ho trápila „slabost“ a to 
neproměňování třeba i  vyložených šancí, 
což je důležité vždy obzvláště pak s tako-
výmto soupeřem. Za stavu 5:3 neproměnil 
ještě Malenovský trestné střílení. Celé muž-
stvo ale zaslouží pochvalu za bojovnost. 

7. 11. – HC SPARTAK POLIČKA : HC Mo-
ravská Třebová 3:4 (0:0, 2:3, 1:1) 

Branky: Martinů, Štola, Nečas 
Asist.: Malenovský, Kunstmüller, Štola 
Spartak, vědom si své vysoké porážky ze 

Třebové 11:2, nastupoval k  tomuto utkání 
odhodlán napravit tento nelichotivý výsledek. 
První třetina skončila bez branek a vše pod-
statné se odehrálo v prostřední části. Nejdří-
ve J. Martinů otevřel ve 23. minutě skóre, ale 
do minuty bylo vyrovnáno. Ve 26. minutě Što-
la vrátil Spartaku vedení a o 10 minut později 

nabídl Slovan našim hráčům pětiminutovou 
přesilovku. Jenže nedisciplinovanost a osobní 
souboje vše otočilo a přesilovku hrál soupeř, 
kterou náležitě využil a  do konce 2. třetiny 
skóre otočil (2:3). V  poslední dvacetiminu-
tovce pak přidal čtvrtou branku, ale Nečas 
4 minuty před koncem snížil na 3:4. Necelé 
2 minuty před závěrečnou sirénou Spartak 
odvolal brankáře, ale vyrovnávací branku se 
už vstřelit nepodařilo. Znovu musíme za skvě-
lý výkon pochválit brankáře Dostála. 

10. 11. – Hlinsko : HC SPARTAK POLIČ-
KA 5:1 (4:0, 1:0, 0:1) 

Branka: Kunstmüller 
Vše bylo rozhodnuto hned v první třeti-

ně. Pro hráče Spartaku to byla asi nejhorší 
část, co předvedli v této sezóně. Nešlo vů-
bec nic a produktivita byla na bodu mrazu. 
Po důrazné rozmluvě v kabině se sice herní 
projev zlepšil, ale byl to soupeř, který zvý-
šil na 5:0. Až v závěrečné třetině skóroval 
Kunstmüller z  trestného střílení. V  utkání 
to bylo již jeho druhé, ale první neproměnil. 

Výsledky „B“ mužstva HC SPARTAK 
POLIČKA : 

HC Spartak Choceň „B“ : HC SPARTAK 
POLIČKA „B“ 5:2 

HC SPARTAK POLIČKA „B“ : HC Aloha 
Lanškroun (utkání soupeřem zrušeno) 

HC Litomyšl „B“ : HC SPARTAK POLIČKA 
„B“ 6:7 

HC SPARTAK POLIČKA „B“ : HC Morav-
ská Třebová „B“ 6:2. 

V  listopadu uplynulo již 10 let od úmrtí 
nestora poličského hokeje p. Adolfa Rücke-
ra. S úctou vzpomínáme. 

Veškeré informace naleznete na web. 
stránkách klubu www.hcpolicka.com 

Výbor oddílu HC SPARTAK Polička 

 Dne 4. září se konal závěrečný závod 
mistrovství České republiky ve sprintech 
silničních motocyklů na ¼ míle. Ani ten-
tokrát nechyběl Jaroslav Špaček z  Poličky. 
Na svém motocyklu GSX-R  1000R L7 za-
jel rekordní čas 9,757 s  nejvyšší rychlostí 
251,572 km/h v cíli. Tímto se stal mistrem 
České republiky pro rok 2021. 

Motocyklové 
závody 
– zlato je v Poličce



SP
O

RT

25

Tradiční a  domnívám se i  populární „Běh kolem 
poličských hradeb“ oslavil pětapadesátiny. Respektive 
byl běžen po pětapadesáté. Poprvé letos závod nepro-
běhl prvního května. Důvody jsou obecně známé. 

Závod zaštiťuji od roku 1984. Z historie před výše 
uvedeným rokem mám v archivu dvě a půl výsledko-
vé listiny. Běh z r. 1967 se konal 22. 3. V roce 1972 
i 1977 – to je ta půlka – je datum konání již 1. 5. To jen 
pro zajímavost. Pokud by kdosi z čtenářů objevil i další 
výsledky, rád si je okopíruji. 

Účastníci „Hradeb“ očekávali 55. ročník již loni. Běh 
jsem zrušil. Těžko se hledal náhradní termín. Letos 
jsem závod odložil. Datum 28. září bylo nejmenší zlo. 
Rozhodl jsem se pro to koncem prázdnin. Od té doby 
byly propozice na stránkách Iscarexu a na koho z tra-
dičních účastníků jsem měl adresu. Pro mě nejdůleži-
tější však byla ochota pořadatelského týmu z řad atle-
tů ATPOL a sboru rozhodčích z ŠSK při Masarykově ZŠ 
si na tento den zrušit plány. Za což všem patří víc než 
dík. A většině i za aktivní pomoc v letech předešlých. 
Ale dík i  těm, kteří zde fungovali v  letech osmdesá-
tých, devadesátých i nematematicky desátých. 

Nesmím zapomenout ani na sponzory. Už druhý 
rok s  námi počítala sportovní komise Města Polička 

55. běh kolem hradeb
s fi nanční podporou. Město nám bylo nakloněno vždy. 
Hlavní závody mužů opět, od roku 1999, byly Velkou 
cenou MEDESY Polička a Ota Klepárník nám přál ne-
jen ve Velké ceně, ale i svou sportovní účastí. Od výko-
nu 15:11 až k dalším. Ženské kategorie se též běhaly 
jako Velká cena – a to CNC výroby, s. r. o., Jan Šimů-
nek mladší. Ten nás rovněž podpořil fi nančně. Dlouhé 
roky dorostenci a  junioři dostávají odměny od Petra 
Krištofa – Elektro Kelvin. Dívky jsou zase krášleny 
kosmetikou od fi rmy Coloren. Nejzdatnější v dětských 
kategoriích dostávají ceny od fi rmy Ravensbuger. Od 
roku 1995 jsou vyhlašována nejúspěšnější rodinná 
družstva, která jsou již sedm let trojčlenná. Na jejich 
odměnách se podílí i Agricol Polička. Znatelnou morál-
ní podporou pro náš závod bylo již před lety zařazení 
do celoročního běžeckého Poháru Iscarexu. 

Důležitá je i přízeň paní Růženky i Marie Tomanové 
při poskytnutí zázemí pro techniku. 

Závod proběhl v úterý 28. září. Hlavní meteorolog 
nám přál. 

Závod otevřeli ti nejmladší. I  přes početně řídké 
startovní pole jsme viděli hodnotné výkony. Mezi muži 
byl tentokrát nejrychlejší Jaroslav Tlapák z  Iscarexu, 
ženám kralovala Jana Matyášová. 

Na začátku dubna 2019 mě telefonicky 
oslovil pan Zdeněk Zerzán s přáním zapojit 
do tenisových tréninků syna Vojtěcha, kte-
rý má necelých 5 let. Domluvili jsme termín 
a začali, nejprve ve skupině 2–3 dětí a za-
nedlouho samostatně. Vojtíšek se odlišoval 
obrovskou energií a chutí do hry a brzy si 
vysloužil předzdívku „Ten, co moc nemluví, 
ale chce pořád hrát.“ 

První zimní turnaj proběhl v Poličce, 10. 
místo ze 12. A  ze strany týmu velká po-
chvala, stejně jako na dalších akcích, třeba 
i za předposlední místo. 

Pak velké covidové manko, začátek až 
v červnu 2020 a 23. místo ze 24 dětí, ale 
opět pochvala a  rozjetí tréninků 3x týdně 
se mnou, 1x s  taťkou a  víkendy turnaje. 
Koncem léta už často umístění v první tře-
tině startovního pole. 

Ale opět dlouhá vynucená pauza a začá-
tek až 3. května. Vojtíšek celou dobu im-
provizovaně trénoval doma a  kdekoliv to 
šlo a taťka mu slíbil, že s ním bude za jeho 
píli objíždět turnaje v republice. Cílem bylo 
získat alespoň jeden pohár za první místo. 
Samozřejmě jsme hned začali naplno tré-
novat, 4x týdně a  navíc zápasy a  zde se 
projevila obrovská síla týmu – pravidelní 
účastníci tréninků: taťka, mamka, sestřička 
Adélka, pokud nemohli, tak děda, babička, 
strýc Petr, teta. A mnohokrát se zapojil cen-
nými radami a postřehy i trenérský kolega 
Zdenda. Vojtíšek cítil, že je středem všeho 
dění, a  doslova se překonával, ale museli 
jsme i měnit zaběhnuté techniky – nápřah 
na forhendu, nohy u  bekhendu, pohyb po 

Malý tenista a  jeho velký tým
kurtu… A to nesnášel – věděl, že hraje dob-
ře a  hrozně se vztekal, nechtěl nic měnit 
a právě společný názor trenéra a týmu ho 
vždy přesvědčil. A  pak závěrečné sety na 
body – dohodli jsme se, že ho už nebudu 
nechávat vyhrávat. Nesnášel prohry, ani 
s trenérem, pláč, vzdor. Ale vyříkali jsme si 
to a  podle známého Suvorovského „těžko 
na cvičišti…“ se úroveň hry lepšila. A inten-
zita tréninků? Za celé odpoledne s  jinými 
svěřenci se většinou moc nezapotím, ale 
po hodině s Vojtíkem mi vždy musel někdo 
pomáhat přetáhnout přes hlavu mokré tri-
ko. A přišel první jarní turnaj v Drnovicích, 
silná účast moravských hráčů, 9 zápasů 
a 9 výher a první pohár. Pak několik zápasů 
v družstvech a předčasný vrchol sezóny. 

Jelikož v minitenise se nehraje republika 
jednotlivců, je nejvyšší metou přebor krajů. 
Ten Východočeský se hrál 12. 6. ve Dvoře 
Králové nad Labem. Pořadatelé zde měli 
jasného favorita a připravili pro něj obrov-
ský pohár. Do fi nále prošli společně s naším 
bojovníkem, ale přesvědčivější výsledky měl 
soupeř. Ovšem Vojtíšek před fi nále prohlá-
sil, že ten pohár za druhé místo se mu nelí-
bí. A tak po celodenních bojích a dramatic-
kém závěru, jak to v tenise mezi nejlepšími 
hráči často bývá, doslova o míček, přicesto-
val pohár přeborníka Východních Čech do 
Poličky. A taťka Zdeněk, který během dne 
podle svých slov zestárl o  několik let, po 
posledním míči zpět omládl. 

Pak dále pravidelné tréninky a  o  víken-
dech turnaje – několikrát Brno, Žďár, Havlíč-
kův Brod, Ostrava a 3x třetí, 3x druhé a 6x 

A nejvzdálenější byl Petr Pospíšil z Opavy. 
V hlavních závodech obdrželi nejlepší i fi nanční od-

měny. A nakonec byla odměněna i všechna trojčlenná 
rodinná družstva. 

Výsledky celého závodu jsou na stránkách Iscarexu. 
„Mistry“ Poličky se stali Iva Rokosová a Tomáš Fliedr. 

Uspořádání 55. ročníku BKPH rozšířilo i  Tabulku 
úspěšnosti a věrnosti. Uvedení v ní je podmíněno buď 
deseti starty (věrnost – splnilo 30 žen a 59 mužů). Mirek 
Štyndl startoval již po 37. Více než dvacet účastí má Petr 
Hubáček – 26 ,Tomáš Večeře 25, Miroslav Vtípil 24, Jakub 
Červ 23, Martin Cvrček 23 a Petr Nechvíl 21. Více vítěz-
ství než Petr Hubáček má jen Aleš Stránský – 9 a Mirek 
Havran a Jiří Myška po osmi. Šestkrát zvítězila v hlavním 
závodu Táňa Metelková. Ta však ještě jednou byla druhá. 
Více vítězství zaznamenaly Anna Krátká – 13, Kateřina 
Pulgretová 9, Jana Matyášová 8, Lenka Schauerová 8, 
Míša Stránská a Pavla Šimůnková po sermi. Poslední uve-
dená má 22 startů. Ale v čele tabulky je s dvaceti šesti 
starty, dvěma sty dvaceti jedním bodem a devíti vítěz-
stvími bezkonkurenčně Iva Pešlová z TJ Svitavy. 

A protože třicet sedmička je málo kulaťoučká, loučím 
se s titulem ředitel běžeckého závodu „Běh kolem polič-
ských hradeb“. Přeji svým nástupcům, aby jim vše vychá-
zelo dle představ a mohli se i oni posunout v tabulce Věr-
nosti a úspěšnosti, ve které jsou mezi deseti nejlepšími. 

Miloslav Červ 

1. místo. Poslední akce jednotlivců v  září 
v Čerčanech a opět první místo. A potom 
již známé Mistrovství republiky družstev, 
dvoudenní soustředění v Praze a cesta do 
fi nále přes Přerov a Liberec a jediná poráž-
ka s domácí Prahou. 

Vojtíšek v pozici prvního hráče týmu ode-
hrál zápasy s nejlepšími hráči republiky se 
skóre 3:3 a výrazně přispěl ke stříbrné me-
daili Východních Čech. 

Vojtíšek přešel nyní na celodvorcový te-
nis, kdy po vzájemné dohodě přebírá hlavní 
trenérskou roli o 20 let mladší a „běhavější“ 
kolega Zdenda a  je jasné, že i  zde Vojtíš-
kova píle boduje. A samozřejmě pokračuje 
spolupráce celého týmu, kterému patří můj 
velký obdiv a dík. 

Jan Smejkal, trenér 
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VEŘEJNOST 
1. středa 10.30-15.55, 18.45-20.00 
 kondiční plavání
2. čtvrtek 6.00-7.30, 13.00-20.00
3. pátek 12.00-20.00
4. sobota 14.00-20.00
5. neděle 13.00-19.00
6. pondělí 13.30-15.55, 18.05-20.00
7. úterý 6.00-7.30, 14.30-15.55, 
 18.05-20.00
8. středa 9.30-15.55, 18.45-20.00 
 kondiční plavání
9. čtvrtek 6.00-7.30, 13.00-20.00
10. pátek 12.00-20.00
11. sobota 14.00-20.00
12. neděle 13.00-19.00
13. pondělí 8.00-11.30, 13.30-15.55, 
 18.05-20.00
14. úterý 6.00-7.30, 14.30-15.55, 
 18.05-20.00
15. středa 9.30-15.55, 18.05-20.00 
 kondiční plavání
16. čtvrtek 6.00-7.30, 13.00-20.00
17. pátek 12.00-20.00 
18. sobota 14.00-20.00
19. neděle 13.00-19.00
20. pondělí 13.30-15.55, 18.05-20.00
21. úterý 6.00-7.30, 14.30-15.55, 
 18.05-20.00 
22. středa 9.30-15.55, 17.30-20.00 
 kondiční plavání

BAZÉN
– prosinec 2021

23. čtvrtek 6.00-20.00
24. pátek ZAVŘENO 
25. sobota 14.00-20.00
26. neděle 13.00-19.00
27. pondělí 8.00-20.00 
28. úterý 6.00-20.00
29. středa 8.00-20.00 
30. čtvrtek 6.00-20.00
31. pátek 10.00-16.00 SILVESTR
1.1.2022 ZAVŘENO
2.1.2022 13.00-19.00

Prosím, sledujte www.tespolicka.cz a  www.
policka.org. a facebook: Plavecký bazén Polička. 
V době kondičního plavání bude tobogán uza-
vřen. 

Platnost permanentek na veřejné plavání a sau-
nu prodlužujeme do konce června roku 2022. 

Platnost permanentek plaveckých kurzů září-
-prosinec 2021 končí v lednu 2022. Plavecké kur-
zy končí 22. 12. 2021 a začínají 10. 1. 2022. 

SAUNA 
V pátek 31. 12. 2021 bude sauna zavřená. 
muži – středa a pátek 16.00-20.00
ženy – čtvrtek 16.00-20.00
ženy – sobota 14.00-17.55
společná – sobota 18.00-20.00

ZIMNÍ STADION 
Veřejné bruslení: od 23. 12. do 2. 1. 2022 

bude každý den veřejné bruslení od 14.00  
do 15.30 hod.

Sledujte rozpis na stránkách www.tespo-
licka.cz. Pronájem plochy je možno rezervo-
vat u správce ZS.

Kontakt: Miloš Grubhoff er 605 246 743, 
zimnistadion@tespolicka.cz. 

22. 10. – HC Slovan Moravská Třebová B – 
IHC Stavoblock Rebels   5:3 

Bez čtyř hráčů základní sestavy jsme po ner-
vózní první třetině plné nepřesností zlepšili ve 
druhé části náš výkon a  začali domácího sou-
peře přehrávat. Moravská Třebová si však vy-
tvářela hlavně brejkové situace, přičemž velké 
množství šancí z naší strany zůstalo nevyužito. 
Na začátku třetí části se opět stupňoval náš 
tlak, ale bohužel jsme ani po dvou nastřelených 
tyčích a nařízeném trestném střílení nedokázali 
zápas strhnout na svoji stranu. Domácí byli na-
opak ve své koncovce efektivní a trestným stří-
lením zpečetili své vítězství na konečných 5:3. 

Branky – Jílek, Soukal, Boháček L. 
5. 11. – IHC Stavoblock Rebels – HC Litomyšl 

B   1:5 
Nemocemi zúžený kádr Rebelů utrpěl druhou 

porážku v řadě, kdy i přes náš velmi slibný vstup 
do utkání začal soupeř postupně přebírat otě-
že a na rozdíl od nás proměnil prakticky každou 
příležitost. Druhou třetinu jsme měli více ze hry 
a z velikého tlaku jsme vstřelili pouze jeden gól. 
Vstup do třetí třetiny se rovněž povedl, bohužel 
však soupeř trestal z  brejků. V  závěru už byla 
hra vabank, přičemž nás několikrát podržel gól-
man Vašátko. Pátý gól Litomyšle jsme obdrželi 
na konci zápasu v power play a hosté tak zaslou-

HOKEJ – IHC STAVOBLOCK REBELS
ženě zvítězili. Děkujeme fanouškům za podporu. 

Branky – Kubát 
Diváci – 118 
13.11. – IHC Stavoblock Rebels – HC Skuteč   

8:3
Od úvodních minut jsme v utkání dominovali 

a tentokrát to bylo doplněno i góly. Soupeř měl 
šanci na možné zdramatizování utkání na začát-
ku třetí třetiny za stavu 6:3, kdy hrál přesilovou 
hru pět na čtyři a posléze minutu a půl pět na 
tři. Nám se však podařilo oslabení zvládnout 
a následně jsme utkání defi nitivně rozhodli při-
dáním dalších dvou branek na konečných 8:3. 
Celý tým podpořený jistým výkonem Lukáše 
Kvapila v brankovišti zaslouží pochvalu, přede-
vším pak naše druhá lajna, která vstřelila pět 
branek. Děkujeme fanouškům za podporu. 

Branky – Jílek 3, Kubát 2, Šedý, Vápeník E., 
Vápeník V. 

Diváci – 113 
Kompletní rozpis utkání všech budeme zve-

řejňovat na našich nových webových stránkách: 
www.rebelspolicka.cz a na facebooku rebelspo-
licka. 

Zde najdete i  všechny naše sponzory klubu, 
kteří nám umožnili tuto soutěž hrát a také za-
platit veškeré náklady na ledy na ZS v Poličce, 
na tréninky a zápasy. 

Kluci a holky všech kategorií se předsta-
vili v domovském prostředí u nás v Poličce. 
Mladší žáci odehráli turnaj na ZŠ Na Lu-
kách, u této nejnižší kategorie se score ne-
počítá, děti hrají pro radost a fair-play ná-
vyky. Rýsují se nám zde velmi šikovní hráči. 

Starší žáci, dorostenci a muži se pak po-
stupně ukázali ve sportovní hale Gymnázia 
Polička. Všichni členové všech kategorií bo-
jovali z veškerých sil, starší žáci ze 4 nároč-
ných utkání berou 2 výhry, remízu a prohru. 
Dorost ze dvou utkání urval výhru a remízu. 
Muži bohužel ve dvou kláních nevybojovali 
ani jeden bod a doma tak připsali dvě pro-
hry. Z každého utkání jsme se poučili, umí-
me vyhrávat, ale i přijímat prohry. Klub je 
silný, velice skvěle se zapojují hráči, kteří 
jsou zde od malička. Je zajímavé pozorovat, 
jak v začátcích byla fl orbalová hokejka po-
malu vyšší jako hráč, nyní pak mají někte-
ří hráči už ke 2 metrům výšky. V prosinci 
budeme hodně cestovat, doma se ukážeme 
zase v lednu příštího roku. 

Bohužel se však stala velice nepříjemná 
věc, bylo nám odcizeno 6 kusů dvoumetro-
vých plastových černých mantinelů. Všechny 
mantinely jsou skladovány v hale ZŠ Na Lu-
kách. Prosím čtenáře o pomoc, pokud někde 
u někoho uvidíte „nový černý plastový plot“, 
„čtverec na kompost“ nebo „nové mini hřiště“ 
(moc jinak nevím, k čemu by někomu moh-
ly naše mantinely sloužit), ozvěte se nám. Je 
to pro nás fi nanční škoda více jak 20 tisíc Kč 
a hlavně velká komplikace při stavbě hřiště 
pro děti, mládež i dospělé. Děkujeme.

Jan Stejskal 

Florbal 
– výhry a krádež

Dne 17. 9. v Jedlové na koncertě jsem byl 
zmlácen a zkopán do bezvědomí. 

Proto moc děkuji všem, kteří se mne za-
stali a poskytli první pomoc. 

Je dobré vědět, že v průšvihu nezůstane 
člověk sám. 

Kdo se chce prát, ať jde do ringu a ne na 
koncert! 

V. Flídr 

Poděkování
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Extraligový Český pohár v Poličce 
Do kvalifi kace Českého poháru kadetek se 

nikdo nehrnul, tak jsme se rozhodli ho uspo-
řádat. Pořadatelský tým to měl velice těžké, 
protože jsme pořádali rovnou dvě skupiny, 
a to ještě pro týmy vzdálené od nás 300 km. 

Naše holky měly za soupeřky týmy Plzně, 
Kolína, Mělníka, Děčína a pražské Mikulovky. 
V druhé skupině se svými výkony blýskly ex-
traligové celky z Prostějova a Znojma. Bylo 
se na co dívat. Naše holky válely. Nejhezčím 
zápasem byl večerní boj o první místo v ta-
bulce s extraligovou Plzní. Nemám, opravdu 
nemám slov. Takovýto volejbal v podání ho-
lek se v Poličce ještě nehrál. Tribuna šílela, 
bubny makaly…, dobrých 80 diváků. Holky 
předváděly hru z říše snů, dodržovaly poky-
ny, s žirafami jsme mohly uspět jedině hrou 
hlavou. Ve vypjaté koncovce prvního setu 
jsme vyhrály 25:23. Druhý set jsme držely ve 
svých rukou, mírně jsme i vedly a zase jsme 
měly nabito na výhru. Konec setu však zvlá-
dl i soupeř a vyhrál 26:24. A tady se lámal 
chleba. Já tušila, že ten tiebreak neustojí-
me. Prohrály jsme, ale se vztyčenou hlavou. 
V dalším kole se představíme v Litni pod ma-
jestátným Karlštejnem. 

V 1. lize mají za sebou holky dalších šest 
vítězných utkání – proti družstvům ze Svi-
tav, Boskovic a České Třebové. 

Volejbal Starší žákyně 
Naše hráčky se bohužel 

z  důvodu karantény ne-
mohly zúčastnit kvalifi kace, 
a tak bez boje byly nasazeny 
až do skupiny C. V  prvním 
kole jsme se na domácí pa-
lubovce utkaly s  Letohra-
dem, Litomyšlí, Svitavami 
B. Tři jednoznačná vítězství 
nás posunula o level výše do 
skupiny B. 

V druhém kole nás čeka-
ly soupeřky z Chocně, Lan-
škrouna a  opět Letohradu. 
Tady jsme zaváhaly v  jed-
nom setu s  Lanškrounem, 
ale opět jsme všechny zápa-
sy vyhrály. Příště poměříme 
síly ve fi nálové A  skupině, 
na což se velmi těšíme. Po-
chvala patří všem holkám, 
za předvedenou hru. 

Starší žáci a kadeti 
Starší žáci mají soutěž ro-

zehranou velmi dobře, mo-
mentálně drží druhé místo, 
do konce soutěže zbývají 
dvě kola. 

Kadeti to mají velmi těžké. Hrají sloučenou 
soutěž kadetů a juniorů, tzv. Přebor Pardu-
bicko-královéhradecký. Zatím sedmé místo 
s optimistickým výhledem na zlepšení. 

har 

Dovolte nám z  celého srdce poděkovat 
pořadatelům MIME FESTU 2021 – za Mime 
Prague, z. s. Radimu Vizvárymu a za Ponto-
polis, z. s. Petře Jílkové – za jejich velkory-
sost a štědrost. Oblastní charita Polička byla 
obdarována 20 100 Kč, které jsou určeny pro 
Domácí hospic sv. Michaela. Tato částka byla 
vybrána na závěrečné AFTER PARTY letoš-
ního festivalu pantomimy v Poličce v sobotu 
25. září 2021. Jsme opravdu velmi rádi, že 
„Poličáci“ myslí na potřebné v Poličce a jejím 
krásném okolí. Ještě jednou Vám děkujeme. 

Poděkování
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Jitřenka – měsíčník, periodický tisk územního samosprávního celku, dodáván zdarma do poštovních schránek občanů a fi rem Poličky a integrovaných obcí každého 1. dne v měsíci. 
Vydává: město Polička, Palackého nám. 160. Místo vydání: Polička. Šéfredaktor Markéta Kutilová. Korespondenční adresa: MěÚ Polička, Palackého nám. 160, tel. 773 606 718, email: 
jitrenkapolicka@gmail.com. Redakční rada: Ing. A. Klein, Ing. L. Vrabec, Ing. N. Šauerová. Registrováno MK ČR pod č. E 14219. Možnosti kontaktu: tisková mluvčí města Poličky, 
podatelna MěÚ, email: podatelna@policka.org. Příspěvky a inzerci do Jitřenky přijímá šéfredaktor ( jitrenkapolicka@gmail.com), písemně informační centrum ve lhůtě do uzávěrky 
příslušného vydání. Podepsané příspěvky nemusí vyjadřovat názor redakce. Graf. zpracování a tisk: TG TISK s.r.o. Lanškroun.

KAM DNES?

13. 11. 2021–16. 01. 2022 Výstava: VÁNOCE Z DEPOZITÁŘE Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
13. 11. 2021–16. 01. 2022 Výstava: ZIMA NAPŘÍČ VÝTVARNÝM UMĚNÍM  Městské muzeum a galerie Centrum Bohuslava Martinů
28. 11. 13:30–18:00 Vánoční Otevřená Půda (Medovníčky 2021 a vánoční dílna)  Městská knihovna Polička Půda
01. 12. 13:30–15:30 Historie s dr. Ivanou Fridrichovou-Sýkorovou: Svatý král 
 na cestě za slávou (křižáci dobývají Egypt) Městská knihovna Polička Půda 
01. 12. 14:00 Trénování paměti DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
01. 12. 18:00 SFP Psychobitch, drama Norsko 2019 Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
01. 12. 19:00 Přání Ježíškovi Tylův dům Tylův dům
02. 12. 14:00–17:00 Otevřená Půda Městská knihovna Polička Půdaí
02. 12. 15:00–17:00 KURZ HÁČKOVÁNÍ SVČ Mozaika Polička SVČ Mozaika
02. 12. 16:00–17:30 TLAPIČKY V HLÍNĚ  SVČ Mozaika Polička SVČ Mozaika
02. 12. 17:00 Angličtina s Paulem Městská knihovna Polička Půda
02. 12. 19:00 Parabeseda Římskokatolická farnost Divadelní klub
03. 12. 20:00 Jazzové setkání  Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
04. 12. 19:00 Hudba pomáhá UP z.s., Vysokomýtská kulturní o.p.s. Tylův dům
05. 12. 13:30–18:00 Vánoční Otevřená Půda (nejen Medovníčky 2021)  Městská knihovna Polička Půda 
05. 12. 17:00–19:00 MIKULÁŠ A PEKELNÉ DOVÁDĚNÍ  SVČ Mozaika Polička Palackého náměstí
06. 12. 09:00–12:30 Zima v přírodě a jak se na ni připravit (program pro domácí 
 školáky)  Městská knihovna Polička Půda
06. 12. 18:00 Popelka ZUŠ Bohuslava Martinů Tylův dům
07. 12. 14:00 S vůní jehličí - zdobení stromečku DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
07. 12. 18:00 Tomáš Poláček a Jan Pirk - Srdcař v cílové rovince Městská knihovna Polička Divadelní klub
08. 12. 13:30–15:30 Historie s dr. Ivanou Fridrichovou-Sýkorovou: Svatá země
 na okraji zájmu (Mongolové na scéně dějin) Městská knihovna Polička Půda 
08. 12. 14:00 Mikulášské posezení DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
08. 12. 17:00 BM a My ZUŠ Bohuslava Martinů Tylův dům
08. 12. 18:00 SFP Jak jsem se stal komikem, drama, Švédsko 2019 Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
09. 12. 14:00–17:00 Otevřená Půda Městská knihovna Polička Půda
09. 12. 17:00 Angličtina s Paulem Městská knihovna Polička Půda 
09. 12. 18:00 Jednotka intenzivního života Pontopolis z.s. Divadelní klub
10. 12. 18:00 Vánoční čokomlsání Ekocentrum Skřítek Divadelní klub
11. 12. 16:00 Myši patří do nebe Tylův dům Tylův dům
11. 12. 20:00 Po čertech dobrej mejdan vol. 2 Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
12. 12. 13:30–18:00 Vánoční Otevřená Půda (Medovníčky 2021 a vánoční dílna)  Městská knihovna Polička Půda
12. 12. 18:00 SFP All inclusiv, Dánsko 2014, komedie Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
12. 12. 19:00 Misterio del ángel s Annou Polívkovou Tylův dům Tylův dům
13. 12. 19:00 Duna Tylův dům Tylův dům
14. 12. 17:00 Vánoční představení Divadelní školy při DS Tyl Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
14. 12. 19:00 Pension pro svobodné pány Tylův dům Tylův dům
15. 12. 13:30–15:30 Historie s dr. Ivanou Fridrichovou-Sýkorovou: Poslední
 království (neslavné konce slavných ideálů) Městská knihovna Polička Půda
15. 12. 14:00 Narozeninové zpívání DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
15. 12. 17:00 Vánoční koncert ZUŠ Bohuslava Martinů Tylův dům
15. 12. 18:00 SFP Utíkej Uje utíkej Švédsko 2020, drama Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
16. 12. 14:00–17:00 Otevřená Půda Městská knihovna Polička Půda
16. 12. 17:00 Angličtina s Paulem Městská knihovna Polička Půda 
16. 12. 19:00 Česká mše vánoční Tylův dům Tylův dům
16. 12. 20:00 LiStOVáNí: U nás v Evropě...aneb Cooking show v LiStOVáNí! Městská knihovna Polička Divadelní klub
17. 12. 20:00 Koncert Michala Horáka Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
18. 12. 16:00 Tajemství staré bambitky 2 Tylův dům Tylův dům
19. 12. 13:30–18:00 Vánoční Otevřená Půda (Medovníčky 2021 a vánoční dílna)  Městská knihovna Polička Půda
19. 12. 15:00 VÁNOCE V MOZAICE  SVČ Mozaika Polička SVČ Mozaika
19. 12. 18:00 Knihovnický vánoční koncert kapely Neřež Městská knihovna Polička Divadelní klub
20. 12. 19:00 Klan Gucci Tylův dům Tylův dům
21. 12. 13:30 Šikovné ručičky DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
22. 12. 14:00 Literární setkání DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička
23. 12. 20:00 Legruti Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
25. 12. 20:00 Porážka Anny Perníčkové aneb Konec tyfu na Vysočině Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
26. 12. 21:00 Fu_kru mejdan Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
27. 12. 14:00 Silvestrovský kufr DPS Penzion Polička 
28. 12. 20:00 VEPŘOVÝ KOMETY + BEDROCK Divadelní spolek Tyl Divadelní klub
29. 12. 14:00 Silvestrovské posezení DPS Penzion Polička DPS Penzion Polička


